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Milé kolegyně a kolegové, žákyně a žáci, studentky a studenti ; vážení rodiče, vážení přátelé a příznivci naší školy !

    Cítím hrdost a pokoru zároveň. Hrdost na uplynulé čtvrtstoletí, lemované pozitivní energií, zápasem za velké věci i za ten 
nejdrobnější krůček vpřed, za něco dobrého v jednom lidském osudu i v osudech mnoha, spojených do jedné instituce. Lemo-
vané snahou o něco nového a zároveň o pokračování tradice, samozřejmě lemované mnoha omyly a lidskými chybami, které 
provází cokoliv, o co se člověk v životě snaží. Hrdost na to, že pozitivní se daří prosazovat, překážky překonávat a z chyb se 
něco naučit.

    Zároveň cítím velkou pokoru. Ano, jsme zavedenou institucí. Kdo by si to před těmi 25 lety dokázal představit ? Škola se 
buduje roky, desetiletí, je to instituce založená na tradici. Nejde o momentální úspěch, o nějaký módní trend, který po sezóně 
„vyšumí“. Od všech zúčastněných to vyžaduje sebekázeň, spolupráci a pocit sounáležitosti. Snad na tomto místě smím vyjádřit  
obdiv, který cítím ke své mamince Věře Komzákové. Rozhodla se v dobách nové, znovunabyté svobody, kdy ale nic nebylo jisté 
a jasně dané, uskutečnit svůj sen. Své okolí - i nás, svou rodinu - překvapila svým odhodláním, svůj sen přestat jen snít a začít 
ho realizovat. Ale proč by ne ? Vždyť je to vlastně logické - měla řadu zkušeností z mnoha typů škol, které mohla zúročit, chtěla 
se pustit do něčeho nového, co bude směřovat k obecnému, ne k osobnímu prospěchu, a věděla, že má rodinu, na kterou se 
může spolehnout.

      Že to nebylo marné, že to byl krok správným směrem, dokazují uplynulé roky i místo, kde jsme teď. Ale - „show must go 
on“ - ty uplynulé roky jsou nejen příslibem do budoucna, ale zároveň i závazkem. Je to o stálé práci a snaze. Práci v týmu, kte-
rý opravdu funguje - vyučující, administrativa, provoz - bez skvělých spolupracovníků se škola zkrátka neobejde. Děkujeme 
všem těm, kteří se na práci školy podíleli. A troufám si také říct, že náš současný tým díky svému nadšení pro věc, profesio-
nalitě a pracovnímu nasazení tím příslibem do budoucna určitě je.

    Vám všem, kteří jste se začetli do naší ročenky nebo jste s námi oslavili čtvrtstoletí naší existence, patří velký dík - mnohým 
za to, že nám pomáhali, když bylo potřeba, mnohým za to, že byli či jsou součástí našeho týmu a naší školy, a řadě dalších 
prostě za to, že vzali na vědomí naši existenci a věnovali nám pozornost. Proč je i toto důležité ? Škola není uzavřený svět 
sám pro sebe, škola bez veřejnosti a spolupráce s okolím nemůže přece ani existovat. Doufám, že na následujících stránkách 
dokazujeme, že spolupráce je naším mottem.

Děkujeme, že jste !  Že nám pomáháte se stále rozvíjet a být pořád lepší !

Slovo ředitelky

Mgr. Markéta Švadlenová, ředitelka školy 

Autorka: Tereza Lorencová
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Historie školy
    První žáci a žákyně nastoupili do jedné třídy víceletého gymnázia - primy (20 žáků a žákyň) a do jedné třídy čtyřletého 
studia - 1. ročníku (24 studentů a studentek). Otevření těchto tříd se konalo 1.9.1993 v Domově mládeže, Komenského ulici v 
pronajatých prostorech.   Výuka byla a je zaměřena na intenzivní vyučování jazyků – anglického a německého, povinně volitel-
né byly další jazyky – francouzský, španělský, ruský a latinský. Jinak plnila výběr předmětů určených pro gymnázia dle osnov.

    Takže začátky byly ryze pracovní, s mnoha povinnostmi navíc, ale rozhodně jsme netrpěli špatnou náladou, naopak si pa-
matuji, jak jsme často odcházeli ze školy všichni společně a provázela nás radost a pohoda. Něco nového vzniklo, budovalo se, 
pěstoval se i nový vztah se studenty, kteří se toho všeho účastnili a jejichž rodiče se školou velmi úzce spolupracovali. Mezitím 
se tvořil pedagogický sbor, v čele se zástupcem Mgr. Stanislavem Lichtenberkem a doplňovaly se učebnice a další pomůcky.

    Pak se ovšem vynořily obtíže. Hledali jsme nové prostory pro zvětšující se počet studentů a narazili jsme. Najednou nic 
nešlo. Pozvali jsme do Tábora a do školy tehdejšího místopředsedu Poslanecké sněmovny Ing. Jana Kasala, aby nám přispěl 
radou i pomocí. Následovala dlouhá řada jednání a vyjednávání s MěÚ Tábor a dalšími úřady a institucemi. Nakonec se poda-
řilo vedení Táborského soukromého gymnázia získat slib Ministerstva zemědělství, že jeho budova, která do této doby sloužila 
Finančnímu úřadu Tábor, bude na podzim 1996 volná, neboť Finanční úřad se bude stěhovat do nového působiště – na Budě-
jovické ulici, a tak jsme si mohli konečně trochu vydechnout. Tak jsme přesídlili do nynější budovy, následovala přestavba na 
třídy, kabinety a mohlo se začít učit.  Škola se rozrostla a odborně se zaměřila na výuku cizích jazyků. Původně u nás působili 
rakouští lektoři ze spřáteleného Welsu i Rohrbachu – Walter, Gerhard, Gert a Liana, ale později němčina ustoupila požadova-
né angličtině a my jsme požádali MŠMT o nový obor – 6-leté studium živých jazyků, zaměřené na anglický jazyk.

    Získali jsme novou smlouvu na nájem budovy v Zavadilské ulici a museli jsme načasovat její přestavbu a úpravu pro školu 
na prázdniny 1996. Ale harmonogram trochu pokulhával, neboť Finanční úřad se mohl přestěhovat až v polovině měsíce srp-
na, a tedy nám zbývalo na přestavbu necelých 14 dní. To bylo málo, vyjednali jsme si ale nájem na září ve školských prostorách 
(4. ZŠ na Maredově vrchu) a také již v existující škole Orbis Pictus. A vzhůru na úpravy nové budovy. Byla velmi vhodná pro 
školu, měla dostatečné hygienické zázemí, také existující kuchyni a jídelnu. Kanceláře byly přebudovány na kmenové třídy 
i menší třídy na specializované vyučování. Vše se zdařilo i s vybudováním klimatizačního zařízení do každé učebny. To nás 
ale zdrželo v celkovém postupu oprav, takže škola mohla být slavnostně otevřena a zkolaudována k 15. říjnu 1996. Otevření 
se zúčastnili představitelé města, táborské veřejnosti i stavební firmy  (Vodní stavby Tábor), také místopředseda Poslanecké 
sněmovny – Ing. Jan Kasal a zástupkyně Kanceláře prezidenta republiky JUDr. Jana Vojtíšková. V nových prostorách jsme učili 
s chutí, ale neusnuli jsme na vavřínech. Uvědomovali jsme si, že vybudovat a zodpovědně spravovat soukromou školu, zvláště 
gymnázium, není úkol, který by mohl být někdy splněn, nebo zakončen.

    Soukromá škola je založena proto, aby zvlášť dbala o každého jediného studenta či studentku, aby držela krok se současným 
vývojem vědy, společnosti i školství a aby znala své studentky či studenty a dovedla je pochopit, nebo v pravou chvíli i pomoci. 
Tak jsme neváhali a kromě vyučování jsme všichni absolvovali různé kurzy a školení. Já a současná paní ředitelka Mgr. Mar-
kéta Švadlenová jsme nejen absolvovaly mezinárodní kurz v Brně: Dobrá škola, ale staly jsme se členy Sdružení soukromých 
škol a také Asociace ředitelů gymnázií. Samozřejmě, že jsme si na přestavbu školy museli vypůjčit, takže jsme také spláceli 
nemalé sumy. Tak utíkaly roky, škola se rozrůstala, až v r. 1999 přišel další nápor – Ministerstvo zemědělství budovu úplně 
opustilo, a protože škola zde byla v nájmu, musela přejít pod jiného vlastníka. Složitým jednáním, ve kterém mě podpořil můj 
manžel (série jednání Ministerstva zemědělství či školství), jsme dokázali, že budova byla převedena na MŠMT. 
    Ale mělo to háček. Blížil se rok 2000 – vznik jednotlivých krajů. Tak se zjistilo, že údajně škola, protože je soukromá, může 
přejít na kraje (školství) jen přidružená k někomu, kdo má už školu a budovy ve vlastnictví kraje. Nám byla jako patron určena 
Škola služeb, řemesel a obchodu – ředitel Mgr. Jaroslav Petrů. Ten zpočátku chápal svoji funkci jako opravdové vlastnictví a 
my jsme si uvědomili, že musíme usilovat o koupi budovy pro školu. Následovaly 4 roky, kdy jsme se snažili s krajskými před-
staviteli dohodnout nejen o koupi budovy, ale i o její ceně. V celém vyjednávání nás výrazně podpořil i tehdejší starosta Města 
Tábora Ing. František Dědič. Nakonec se vše podařilo a kladným rozhodnutím krajského zastupitelstva jsme v roce 2004 
budovu získali, ale čekaly nás další splátky. Proto jsme vděčni představitelům Jihočeského kraje, zejména bývalému hejtma-
novi RNDr. Janu Zahradníkovi, že nám umožnili budovu  koupit. Ve škole vznikla také nadace – Nadační fond pro výchovu a 
vzdělávání. V uplynulých letech ale byla rozšířena její činnost – Ing. Jan Komzák (člen Nadačního fondu) vytvořil podmínky 
pro vydavatelství a nakladatelství brožur a průvodců krajinou. Sám je autorem mapování a popisu zajímavých míst v okolí 
Tábora, zejména Horek (těžba stříbra) a Větrov.
    Od roku 2007/2008 působí ve funkci ředitelky Mgr. Markéta Švadlenová a mně zůstává funkce zřizovatelky školy a jed-
natelky společnosti s. r. o. Společně s novou pí. ředitelkou nastupuje do funkce i nový zástupce ředitelky školy Mgr. Pavel 
Samec, který již dlouhou dobu působil na škole jako vyučující  Z a Tv. Náš tým vypracoval společně ŠVP, zaměřený více na AJ, 
vznikl také nový šestiletý obor: Živé jazyky – se zaměřením na AJ, takže je výuka anglického jazyka intenzivní, je jí věnováno 
více vyučovacích hodin a od kvinty (1. ročník) je výuka AJ též uskutečněna ve vyučovacím předmětu dějepis. Na škole ovšem 
zůstává výuka od primy (osmileté studium) a všeobecný obor zaměřený na rozšířenou výuku přírodovědných předmětů. 

Ve všech těchto profilových předmětech spolupracujeme s jinými školami (Rakouský jazykový diplom + němčina s Gymnázi-
em Rohrbach a angličtina s Česko-anglickým gymnáziem v Č. Budějovicích).

    V přírodovědných a technických předmětech a soutěžích – StreTech, SOČ a další - naši studenti pod vedením Ing. Jana Kom-
záka reprezentují velmi úspěšně studentskými vědeckými pracemi. Na kontě školy je nespočet různých projektů – každoročně 
jsou to projekty zaměřené na česko-rakouskou spolupráci – (Česko-rakouská územní spolupráce) a další jazykové projekty, 
které vede Mgr. Markéta Švadlenová, ředitelka školy, která sama ještě působí v rámci naší dlouholeté partnerské spolupráce 
v Gymnáziu Rohrbach (Rakousko) jako vyučující českého jazyka. Máme radost, že se nám daří pracovat také na společném 
česko-rakouském projektu s Městem Tábor a jeho dalšími institucemi. Je to jen nepatrný zlomek naší činnosti.

    Náš systém výuky byl 1. září 2015 obohacen o první stupeň základní školy, a tak se můžeme těšit, že škola může vychovávat 
a učit děti již od 1. třídy. A protože máme od počátku ideu pomoci studentstvu co nejvíce k rozvíjení vědomostí, dbát přitom 
na individuální rozdíly mezi žáky, rozvíjet interakci mezi školou a životem, je místo TSG a ZŠ mezi táborskými školami urči-
tě oprávněné a tvrdě vydobyté. Nejlepším výsledkem odvedené práce jsou naši absolventi a absolventky (je jich již více než 
1000), mezi kterými se už najdou vynikající jedinci, a doufáme, že se s nimi osobně setkáme na slavnostním odpoledni k 25. 
výročí školy. Co se týče organizování výuky a zavádění nových vyučovacích oborů do života školy, vždy nás to stálo mnoho 
úsilí a museli jsme se potýkat rozhodně více s překážkami, než běžná státní škola. Ať už to znamenalo zavedení 6 - tiletého 
studia na gymnáziu se zaměřením na živé jazyky, nebo (a to bylo zvlášť nezvyklé a novátorské) otevření 1. třídy ZŠ v roce 
2015. Již 2 roky předtím jsme museli absolvovat složitá jednání, zvlášť s Krajským úřadem Jihočeského kraje, který měl ve 
svém dlouhodobém plánu rozvoje ustanovení, že nebude podporovat rozšíření soukromých škol. Díky tomu, že jsme se mohli 
obrátit i na nejvyšší místa prostřednictvím našich rodičů, díky naší dobré práci po celá léta ve škole a díky entuziasmu a pevné 
vůli vedení školy se nakonec vše podařilo. Nyní máme již čtyři třídy ZŠ (od 1. – 4.) a jsme nadšeni, jak skvěle doplňují rozsah 
výuky ve škole a jak svou dětskou zvídavostí a roztomilostí osvěžují klima školy. 

      Také se musím zmínit o spolupráci s našimi přáteli – rodiči. Snažíme se při každém výchovném opatření vždy vše pro-
brat s rodiči našich žáků a žákyň, můžeme počítat i s jejich ochotou spolupracovat na organizaci výletů a exkurzí, případně 
podílet se na projektech MŠMT Comenius a Erasmus. Organizujeme pro ně každým rokem před Vánocemi školní akademii, 
na kterou si každá třída připravuje svůj program. Atmosféra celé akce je nabitá úsměvy a humorem i vánoční náladou. Další 
akce pak následuje na jaře – večírek školy pro rodiče. Zde jsou na pořadu vystoupení dětí, která nás zaujala na akademii, dále 
zpravodajství jednotlivých účastníků studentů z akce Erasmus i představení školního divadelního kroužku. Vyučující tak mají 
možnost setkání s rodiči v neformální atmosféře, což přispívá též ke zdaru spolupráce rodiny a školy. Ale předchozí školní rok 
se tato akce nekonala, protože se od jarních měsíců uskutečnila přístavba školy o 3 odborné učebny a doplňující pracovny. 
Proto se může uskutečnit naše setkání jak s rodiči, tak i s absolventy v tomto školním roce při slavnostních příležitostech – 25. 
výročí založení školy, a také otevření nového pavilonu, již v nových prostorách. Jsme šťastni, že můžeme něco nového přinést 
do táborského školství a pro jeho mladou generaci. 

Za všechny přeji TSG a ZŠ zdar do dalších let

OK OK

Mgr. Věra Komzáková, zřizovatelka a jednatelka školy
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Ze života školy
     Lidé - a místa. Kouzlo okamžiku, duch doby, ale i zážitky, vědomosti nebo úspěchy, které přetrvaly. Fotografie nejsou řazeny 
chronologicky, střídají se lidé, místa, doba vzniku - a to je to krásné!

    Střípky z mozaiky, která má jediného společného jmenovatele - naši školu. At už jsou to cestovatelské (Francie, Anglie, 
Maďarsko, Itálie či tradiční studentské výměny a partnerství s Rakouskem), sportovní zážitky (lyžování ve Schladmingu a 
Saalbachu, cyklokurzy na Šumavě), maturitní plesy a poslední zvonění maturantů, první divadelní a muzikálové pokusy,  be-
sedy se zajímavými osobnostmi, první momenty v naší budově v roce 1996, úspěchy - ve studentské odborné činnosti SOČ a 
v přírodovědných výzkumech, v showbusinessu, naše rodící se zahračniční spolupráce, všichni čtyři rakouští lektoři, vznik a 
pestré akce naší „základky“ a oslava před pěti lety našeho dvacetiletí ve školství.

    Prožijte s námi drobný výběr toho mnoha, co se událo za to čtvrtstoletí u nás ve škole, budově i mezi námi. Děkujeme všem, 
kteří byli s námi, kdo školu poposouvali vpřed, ukazovali její další směr či svou činností pomohli dalším najít své vysněné 
profese či zájmy. 

První akce rakouské spolupráce (Sarleinsbach, 
1996)

První tým - ředitelka a zástupce - 
Věra Komzáková a Stanislav Lichtenberk  (1996)

Tradičníčervnový rakouský den s lektorem 
Gertem (2004)

Začátek spolupráce s rakouským Welsem (2002) Zájezd do Milána (1993) Vzácné setkání našeho absolventa Richarda s 
dalajlámou (2011)

Jeden z prvnívh úspěšných týmů SOČ (2016) Úspěšné složení zkoušky Sprachdiplom (1996) Hejtmanka Dr. Wilbirg Mitterlehner (2004)

V laboratoři se umíme bavit (2015) Halloween a párty ZŠ v maskách (2018) Zahradní párty u Lichtenberků (2003)

Ve sborovně - budova v Komenského ul. (1995) Lyžování ve Schladmingu (2004) Školní divadlo se umí bavit (1999)

Zájezd do Francie, Bretaň  (2002) První návštěva Welsu  (2002) Maturanti s třídní Hanou Bártů (1998)

Na pódiu s Jirkou Šimkem při oslavě 20.výročí Vídeň (1998) Bruslení 1. stupně ZŠ (2018)

„Za školou“ - poslední zvonění (2005) Laboratoř při Dni otevřených dveří (2012) Ředitel HS Sarleinsbach Rudolf Födermayr (1996)

Táborští kupci pro zahraniční hosty (1998) S lektorem NJ Gerhardem Tuskem (2009) Život ve škole (1998)

14-denní kurz angličtiny na Maltě z projektu OPVK, Mgr. Zdeněk Novák a studenti (2013) Zahájení školního roku v 1.ročníku (2017)

OKOK
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Projekt voda při měření u Jordána (2018) Beseda s Richardem Vlasákem (1997) Maturanti (2013)

Předávání maturitních vysvědčení (2005) Z cesty do Hévízu (2001) Hévíz (Maďarsko, 2001)

Maturanti (2005) Na táborském nádraží u Legiovlaku (2018) Ve Francii (2012)

První sbor (1994) Divadlo Kat v podání našich studentů (1999) Představení Kat - zaujalo i tisk (1999)

Turnaj tříd v paintballu v Praze a získané 1. místo v rámci tohoto turbaje (2018) Začátek spolupráce s rakouským Welsem (2002)

Paříž  (2006) Paříž  (2006) Natáčení maturitního videa (2015)

BRG Rohrbach - kurz češtiny - u nás (2014) Poslední zvonění (2012) Projekt „Buňka“ v rámci biologie (2015)

Absolventka Markéta Svobodná jako 2. vícemiss 
České Republiky 2000

Živý obraz (1997)  Milí hosté při slavnostním otevření (1996)

Mikuláš s anděly (2000) Ve Francii (1998) Cyklokurz (2012) Lyžařský výcvik (2012)

Maturitní ples (2004) Divadelní kroužek slaví (1999) Ukázka profi chovatelství - 
Pavel Dvořák (2010)

Hévíz (Maďarsko, 2001)

Sportovní trojutkání Táborské soukromé gymnázium vs. Gymnázium Untergriesbach (Německo) 
vs. Gymnázium Rohrbach (Rakousko) v volejbalu, basketbalu a fotbalu (2013)

OK
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Žáci: Furišová Lenka, Hrubý Zachary, Hudek Dominik, Hyb-
ner Petr, Klíma Štěpán, Lévai Matyáš, Lintner Ondřej, Mairych 
Gabriel, Novák Jindřich, Nováková Amélie, Osičková Ema, Petrů 
Matěj, Schworm Vojtěch, Suchomelová Sára

Třídní učitelka: Mgr. Miluše Štemberková

TŘÍDA 1.A

Třídy v jubilejním roce 2017-18

Žáci: Babica Lukáš, Blechta Lukáš, Čápová Denisa, Čápová Šár-
ka, Kováčová Vanesa, Křivánek Sebastian, Kukla Josef, Kuklová 
Lenka, Kvěchová Adéla, Matoušková Adéla, Nekovář Jan, Neu-
bauerová Petra, Opava Martin, Pařízek David, Pasecký Lukáš, 
Pluhař Adam, Posavádová Stella, Sova Štěpán, Šmídová Šarlota, 
Vyskočil David

Třídní učitelka: Mgr. Iva Stradová

TŘÍDA 2.A

Žáci: Furtáková Laura, Furtáková Sofie, Chocholová Hedvika,  
Jindrová Nikola, Klímová Rozálie, Knotek Roman, Krajíc Filip, 
Kubera Patrik, Kvasnicová Katka, Lemberka Maxim, Potužníko-
vá Natálie, Prokop Jan, Tamáš Adam

Třídní učitelka: Mgr. Iva Mikešová

TŘÍDA 3.A

Žáci: Blechtová Zuzana, Brabcová Magdaléna, Flašková Sofie, 
Klíma Ondřej, Kratochvíl Jáchym, Lorencová Tereza, Macek On-
dřej, Macek Tomáš, Měřínská Julie, Měřínský Václav, Nezvedová 
Veronika, Novotný Filip, Pořízek Matouš, Rada Matyáš, Vintne-
rová Ema, Vrtiška Radim, Zelený Pavel

Třídní učitelka: Mgr. Jitka Musilová

TŘÍDA PRIMA

Žáci: Dobiáš Ladislav, Chytilová Tereza, Jedličková Barbora, 
Jedličková Lucie, Kašpar Patrik, Mrzena Kryštof, Nováková 
Kristýna, Novotný Tomáš, Ondrová Lydie Marie, Pevný Ondřej, 
Poula Josef, Přibyl David, Vlčková Eliška, Volemanová Anna 
Marie, Zdeňková Veronika

Třídní učitelka: Mgr. Adéla Klímová

TŘÍDA SEKUNDA

Žáci: Budinka Tadeáš, Dvořák Martin, Honomichlová Kristý-
na, Kašparová Gabriela, Krampera Dominik, Krtičková Tereza, 
Kubík Adam, Kuchařová Jana, Lukačovská Veronika, Moslerová 
Nela, Nezveda Adam, Suchomel Jiří, Šafrová Nela, Šindelářová 
Kateřina

Třídní učitelka: Mgr. Tereza Horská

TŘÍDA TERCIE

OK OK
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Žáci: Blechtová Veronika, Černý Jan, Demir Dilara, Dvořák 
Dominik, Hejná Petra, Janouch Igor, Ježková Noemi, Kouba 
Marek, Kulhavá Marie, Kulhavý Vojtěch, Kulíšek Michael, Novák 
Jan, Novotný Jaroslav, Pániszová Natálie, Prokopová Kristýna, 
Shamsun Nahar Nur Sabrina, Šmejkalová Sabina Anna, Váchová 
Šárka, Vaňková Adéla, Vošterová Hana

Třídní učitelka: Mgr. Zdeněk Novák

TŘÍDA KVARTA

Žáci: Bervidová Drahoslava Čížková Sára Havlíček Adam, Hej-
nová Tereza, Hrubec Denis, Chytil Adam, Kadeřávek Adam Libor 
, Kluzáková Nikol, Kuchařová Marie, Nešetřil Matěj, Noháčová 
Eliška, Rázl Vojtěch, Reisnerová Lucie, Rollo Jan, Shamsun Na-
har Mohamed Iman, Staňová Lucie, Stibal Adam, Studenovský 
Tomáš, Vojtová Anna-Marie, Vopravilová Anna, Yurkiv Vasylina

Třídní učitel: Mgr. Marek Švadlena

TŘÍDA 1.ROČNÍK

Žáci: Bílá Klára, Dědovská Karolína, Jandáková Barbora, Jansa 
Luboš, Kafková Anna, Kukla Oliver, Loskot Jan, Maxová Lucie, 
Růžička Kryštof, Tomášová Jolana, Škrábek Pavel, Šimák Petr, 
Učik Richard, Yurkiv Ivanna, Frýbort Denis, Jones Joshua, 
Kodadová Yvona, Mendelová Eliška, Navrátilová Eliška, Nguyen 
Trung Kien, Plaček Jan, Šmíd Ondřej, Štorchová Tereza, Ursí-
nyová Žofie, Vlčková Veronika, Vysloužilová Kristýna, Zachová 
Karolína, Zlámaná Anna

Třídní učitelé: Mgr. Hana, Petrová, Mgr. Marta Arnold Sýkorová

TŘÍDA 2.ROČNÍK & SEXTA

Žáci: Berková Natálie, Chalupská Kristýna, Koubová Romana, 
Kropík Šimon, Kubecová Hana, Macková Kateřina, Milichovský 
Petr, Mrkvicová Adéla, Nacházelová Klára, Rohová Kristýna, 
Skaláková Nicola, Štenc Štěpán, Ťupa Martin, Vondráková Viola

Třídní učitelka: Mgr. Jaroslava Vondrášková

TŘÍDA SEPTIMA

Žáci: Djelmová Veronika, Dolejší Lenka, Drs Tomáš, Francl Eliáš 
, Chvátalová Magdaléna, Kochová Natálie, Kotrlík Václav, Libi-
chová Karolína, Malinský Lukáš, Novák Michal, Pejčoch Kryštof, 
Podlipný Ota, Racek Zdeněk, Řezníčková Hana, Štachová Klára, 
Urban Patrik

Třídní učitelka: Mgr. Žaneta Žahourová

TŘÍDA 3.ROČNÍK

Žáci: Fencl Tomáš, Gemba Darya, Hrdlička Matouš, Hrobský 
Martin, Hron Václav, Kosíková Eliška, Krůčková Eliška, Kříž Ta-
deáš, Langmüllerová Pavla, Lichtenberg Vít, Mašková Kristýna, 
Mušálková Markéta, Nemravová Eva, Nováková Linda, Papežová 
Jindřiška, Ravandi Eliška, Skalák David, Strnadová Romana, 
Suda Dominik, Šmejkal Patrik Jakub, Král Pavel

Třídní učitelka: Mgr. Radka Vanišová

TŘÍDA OKTÁVA

OK OK
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Učitelský sbor v jubilejním roce 2017-18

Mgr. Věra Komzáková
Mgr. Markéta Švadlenová
Mgr. Pavel Samec

Vedení školy

Mgr. Marta Arnold Sýkorová
Mgr. Kamil Černý
Bc. Kristýna Doubková
Mgr. Anna Fuková
Mgr. Tereza Horská 
Mgr. Jana Jonesová
Mgr. Adéla Klímová
Ing. Jan Komzák
Mgr. Jarmila Lambertová

Zřizovatelka školy

Ředitelka školy

Zástupce ředitelky školy

Pracovníci školy

Sekretářka:   Renata Vojáková
Hospodářka:  Jana Horažďovská
ICT:   Marcel Schworm
Vychovatelka, asistentka: Lenka Hlavicová
Stravovna:           Iva Vojáková, DiS., Anna Skaláková,
   Eva Šváchová, Renata Průchová
Školnické práce + údržba:  Jindřich Čeřenský, Anna Nečinová

Provozní zaměstnanci

Ing. Pavla Macillisová
Mgr. Aleš Mach
Mgr. Jana Mašková
Mgr. Ivana Mikešová
Mgr. Jitka Musilová
Mgr. Zdeněk Novák
Mgr. Hana Petrová
Mgr. Petra Pivokonská
Bc. Hana Sloupová

Mgr. Iva Stradová
Mgr. Miluše Štemberková
Mgr. Marek Švadlena
Mgr. Martina Švadlenová
Mgr. Radka Vanišová
Mgr. Ivona Vesecká
Mgr. Jaroslava Vondrášková
Mgr. Lenka Zedníková
Mgr. Žaneta Žahourová

OK
Kde jsme členy a aktivně se zapojujeme
Členství:

* Asociace ředitelů gymnázií ČR
* Sdružení soukromých škol a jeho Komora gymnázií i Komora základních škol
* Asociace školních sportovních klubů

Aktivně se zapojujeme:
* Jsme licencovaným zkušebním centrem mezinárodních jazykových zkoušek ÖSD (Rakouský jazykový diplom), naši učitelé 
jsou certifikovanými zkušebními komisaři těchto zkoušek.
* Fórum zdravého města Tábora.
* MAP – pracovní skupina Místního akčního plánu - členy jsou vzdělávací zařízení pro předškolní a základní vzdělávání v 
regionu.
* Členové vedení školy i naši učitelé jsou členy komisí – Komise pro životní prostředí, Komise pro výchovu a vzdělávání, Ko-
mise pro zdravé město – jako poradních orgánů Rady města Tábora.
* Péče o zdravé životní návyky a výživu - spolupráce s firmou Albert - projekt „Zdravá 5“.
* Spolupráce v přírodovědecké oblasti s vysokými školami (ČVUT či VŠCHT)-

Autor: Luboš Jansa

OK
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Školní rok 2017/2018 pěkně popořadě od září až do června!

    A jelikož letošní „ročenka“ není tak úplně ročenka, ale spíše sborník k 25. jubileu školy, věnovali jsme následující stránky loň-
skému roku a připravili pro vás ty nejdůležitější, nejzajímavější a nejpozoruhodnější události, které se staly - takže o klasickou 
ročenku rozhodně nepřijdete! Začínáme v září....

OK

Autorka: Anna Vopravilová

OK
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ZÁ
Ř

Í 2017

04.	 	 Slavnostní	zahájení	školního	roku
02.	 	 Propojení	hudebních	zážitků	s	výtvarnými	v	rámci	hudebního	a	výtvarného	semináře
06. - 07. 	 Adaptační	a	seznamovací	dny	pro	primu
14.	 	 Divadlo	„Divadelní	cestopis“
15. 	 Návštěva	slovinských	studentů	a	učitelů	ze	Škofja	Loky	na	naší	škole
20.	 		 Účast	na	okresním	kole	Corny	středoškolského	atletického	poháru	na	stadionu	Míru	v	Táboře
22.	 	 Konference	Silva	Nortica	v	Českých	Budějovicích
26. 	 	 Akce	ve	škole	v	rámci	Evropského	dne	jazyků
26.	 	 Exkurze	na	Letiště	Praha	pro	3.r	a	septimu
27.	 	 Exkurze	do	Českého	Krumlova	&	Českých	Budějovic	(Egon	Schiele	Centrum,	prohlídka	Jihočeského	divadla)

Slavnostní zahájení školního roku 2017/2018

    V pondělí dne 4.9.2017 jsme vstupovali všichni do školy se smíšenými pocity. Uvědomili jsme 
si ten předěl mezi krásnými letními dny a podzimem, mezi dovolenou a prázdninami a novými 
povinnostmi, ale nakonec vše překryla radost ze setkání se všemi ročníky studentů i studentek 
a hlavně s nově nastupujícími – s primou, 1. ročníkem TSG i 1. třídou ZŠ. Ze všech tváří jsme 
četli radost i zvědavost – jaké to tu bude?

    A my – vedení školy i pedagogický kolektiv - jsme věděli, že během prázdnin jsme jenom 
neodpočívali, ale že jsme se postarali o mnoho nových zlepšení.

    Takže: stará dosluhující šatna s oprýskanými skříňkami je pryč – místo ní je zařízena nová, 
jak pro ZŠ, tak pro gymnázium. I první ročník mohl vstoupit do úplně nové třídy, kterou jsme 
vybudovali a zařizovali během srpna. Všechny třídy se tak skvěly čistotou a novou technikou.
    A nejnovější zpráva nás čekala v prvních zářijových dnech! Byl nám přidělen grant na pří-
stavbu vedlejší budovy školy, který se začne uskutečňovat ve druhé polovině školního roku 
2017/2018.

    Teď už se jen těšíme opět na nové výkony při vyučování i při soutěžích i olympiádách a 
doufáme, že naše škola poskytne všem vlídné, ale podnětné prostředí.

A co se u nás událo v září? 

Exkurze Český Krumlov a České Budějovice

   Je naším dobrým zvykem vždy na začátku školního roku uskutečnit exkurzi pro studenty 
a studentky posledních dvou ročníků studia na pozoruhodnou výtvarnou expozici, případně 
doplněnou výstavou literárně či dějepisně zaměřenou. Letos nám přálo štěstí! Vybrali jsme vý-
stavu Pavla Brázdy a jeho manželky Věry Novákové. Konala se V Českém Krumlově, ve známé 
galerii Egon Schiele art-centrum.  Naši cestu zpět do Tábora jsme záměrně přerušili v Českých 
Budějovicích, neboť jsme tam navštívili Jihočeské muzeum. 

    Egon Schiele-art-centrum nás okouzlilo! Jednak nevšedními, surrealistickými obrazy Pav-
la Brázdy i emotivněji laděnými díly Věry Novákové, jednak celým galerijním prostředím a v 
neposlední řadě též výtvarnými příběhy dvou švýcarských umělců- M.S. Bastiana a Isabelle L. 
laděných do komiksové tvorby, podbarvené různými vizemi. Mnozí z nás byli ohromeni setká-
ním s touto výtvarnou tvorbou, jako by se před námi otevřel jiný svět. Pak už jsme zase vnímali 
turistické krásy Českého Krumlova a po krátké procházce jsme zamířili do Českých Budějovic. 
Jihočeské muzeum nás uvítalo zajímavou expozicí :

    O historii města od pravěku do současnosti.Naše výprava byla nadšena, že musela spolupra-
covat, nejen poslouchat výklad. Všichni dostali pracovní listy a podle úkolů vyplňovali postupně 
poznatky z expozice. Nejzábavnější úkol byl sestavit puzzle jako erby a postavit do plánu města 
historické objekty. Tak nás poznávání bavilo a lehce jsme se přenesli do dávných dob.

Návštěva ze Škofja Loky
    Jako již tradičně, do naší školy zavítali při příležitosti Táborských slavností kolegové z 
partnerské školy ve Škofja Loce (Slovinsko). Připravili jsme pro tuto skupinu program ve 
škole, prošli si s našimi studenty celou budovu a zapojili se do hodin výuky. Druhá část pro-
gramu se týkala Táborských slavností, kde doprovázeli naši studenti slovinské kamarády a 
učitele v průběhu dvou víkendových dnů. A zanedlouho, 17. října, se na oplátku podíváme 
my do Slovinska.

Exkurze na pražské Letiště Václava Havla
    Jako každý rok jsme se i letos zúčastnili mezinárodního dne jazyků, i 
když letos trochu netradičně. Vydali jsme se totiž na pražské letiště Václava 
Havla, abychom si vylepšili své znalosti o našem největším letišti a dozvě-
děli se zajímavé informace k dnes už více než běžnému létání a viděli, co 
vše se skrývá za složitým fungováním letiště.         

    Letiště Václava Havla (dříve letiště Ruzyň) bylo uvedeno do provozu 
5. 4. 1937, ale jeho historie sahá až do roku 1919. V polovině 30. let bylo 
kvůli nedostatečné velikosti vojenského letiště Praha-Kbely rozhodnuto o 
výstavbě zcela nového a většího letiště, které v dnešní době patří k nejbez-
pečnějším letištím a splňuje nejpřísnější bezpečnostní opatření. Na letišti 
se nacházejí 3 dráhy. Na letišti jsme si prohlédli zázemí hasičů, kteří se 
musí dostat do 3 minut po celém letišti s jakoukoliv technikou. Na našem 
pražském letišti také máme několik nejmodernějších vozů z Rakouska, 
nejdelší žebřík v republice nebo např. pojízdnou nemocnici. 

    Na letišti jsme byli i provezeni autobusem a prohlédli jsme si všechny 
3 terminály zblízka z pohledu pracovního, a viděli jsme všechny důležité 
procesy pro funkci letiště. Viděli jsme také přistávání a vzlety přímo od le-
tové dráhy a prohlédli jsme si i hangáry pro letadla. Po celou projížďku le-
tištěm nám náš průvodce povídal zajímavosti o letišti, letadlech, funkcích 
letiště a jeho provozu. Po prohlídce letiště jsme se vydali do města na roz-
hlednu Petřín, ze které jsme se rozhlédli po Praze a vyrazili směr domov! 

OK OK
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02. - 06.	 Setkání	projektu	ERASMUS+	v	Pszczyně,	Polsko
04. 	 Dny	zdraví	„Každý	svého	zdraví	strůjce“	s	účastí	tercie
06.	 	 Exkurze	Husitské	muzeum	(3.A),	Exkurze	Městská	knihovna	Tábor	(2.A)
10.  	 Divadlo	„Anglické	divadlo	-	One	day	in	London“
12.	 	 Beseda	se	spisovatelkou	Michaelou	Fišerovou	pro	1.A,	2.A,	3.A
17. - 20. 	 Adaptační	pobyt	ve	Slovinsku	-	Škofja	Loka,	pro	1.ročník	a	tercii
24. 	 Divadlo	„Gazdina	roba“

Adaptační pobyt ve Slovinsku
    Výměnný pobyt pro žáky tercie a 1.ročníku ve Slovinsku. Čtyři krásné dny (nejen) ve měs-
tečku Škofia Loka byl pro všechny skvělým zážitkem! A nebyla to jen tak ledajaká poznávací 
cesta, ale především adaptačním program pro nově doplněné třídy. Čas, který zde žáci spolu 
strávili, je jako kolektiv stmelil a mohli si tak užít velmi bohatý program. Prošli jsme se po 
hlavním městě - Ljublani, podívali se pod zem do obrovských Škocjanských jeskyní, které 
jsou součástí přírodního dědictví Unesco. Podívali jsme se do přímořského města Piran a, 
kdo měl zájem, vykoupal se v moři. A kromě výletů byl nabitý program v partnerské škole 
- Gymnáziu Škofja Loka.

       Na radnici nás slavnostně přijal starosta města Miha Ješe a pak jsme si prohlédli celé 
město. A čas v hostitelských rodinách, ten byl opravdu příjemný, zjistili jsme mnoho zají-
mavých věcí o místním životě a místních lidech. Z pobytu jsme si odvezli suvenýry pro naše 
rodiny a skvělé zážitky s (novými) kamarády!

Ř
ÍjJE

N
 2017

A co se u nás událo v říjnu? 

Setkání projektu ERASMUS+ v polské Pszczyně
   Naše ohlédnutí za projektem ERASMUS+ v Polsku? Naše skupina ještě takto nikde nebyla, 
tak jsme byli zvědaví a nevěděli, co vlastně čekat. A opravdu musím říci, že to rozhodně 
předčilo všechna naše očekávání - polští hostitelé se o nás starali jako o vlastní, projekt šla-
pal jako hodinky a kromě nových dovedností a znalostí o plavání (hlavního tématu tohoto 
sportovního setkání) jsme se stihli podívat i do Osvětimi, objevit mezi lidmi z Polska, Litvy, 
Finska a Rakouska nová přátelství a zdokonalit se v angličtině.

     Po pěti dnech, v pátek, ač neradi, že musíme opouštět místní atmosféru, jsme odjeli plní 
dojmů a suvenýrů od našich hostitelských rodin zpátky do vlasti. Pro nás to byl jeden z nej-
lepších týdnů v roce. Do widzenia, Polska!

    V sobotu 7.10. 2017 se p. jednatelka Mgr. Věra Komzáková a p.ředitelka Mgr. 
Markéta Švadlenová sešly s bývalými studentkami a studenty úplně prvního 
čtyřletého cyklu studia na naší škole. A protože maturovali v roce 1997, bylo to 
pro ně po 20 letech. Přivítali jsme se všichni ve škole a zahájili jsme prohlídku 
jednotlivých tříd, kterou jsme zakončili v jejich bývalé maturitní třídě. Naši milí 
mladí hosté byli překvapeni, jaký pokrok škola udělala.

    My jsme zase zaznamenaly, že zub času našim absolventkám i absolventům 
vůbec neublížil, ale naopak, že se z nich stali velmi příjemní, soběstační a ši-
kovní lidé. Potom jsme zamířili k táborskému Žižkovu náměstí, kde jsme měli 
v restauraci Thir objednáno pohoštění. Ale když už jsme tak byli na náměstí u 
kašny, pořídili jsme si podobné foto jako na tomto místě před 20 lety. Přejeme 
všem našim prvním studentkám a studentům krásná další léta a mnoho zdraví 
a úspěchů!

Setkání našich prvních absolventů po 20 letech

Naši nejmenší slavili Halloween 
    Halloween je starý keltský svátek, který se slaví hlavně v anglicky mlu-
vících zemích. Slaví ho většinou děti. Stejně tak tomu bylo i v naší škole, 
kde měli žáci možnost seznámit se s tímto svátkem. Výuka probíhala celý 
den v duchu Halloweenu.

    Děti se proměnily v malá strašidla a čaroděje, hrály různé hry, vyráběly 
výrobky a obrázky s touto tématikou a nechyběla ani strašidelná disko-
téka.

Legiovlak v Táboře
     Na cestě Českou republikou se Legiovlak konečně zastavil i v Táboře. Tento unikátní pro-
jekt přibližuje poutavou formou historii první světové války a působení legionářů v Rusku. 
Zájemci z naší školy expozici navštívili, výklad dobově oděného průvodce byl vtipný a pouč-
ný, ale při líčení krutých zážitků nás všechny až mrazilo.

    Do smíchu nám nebylo ani při představě, že někde mezi těmi všemi lidmi museli být i naši 
předci, asi ve stejném věku jako my, se stejnými problémy, ale s nesnesitelným strachem, co 
je čeká a jestli ještě někdy vůbec spatří své blízké. Historii je třeba si připomínat a uvědomo-
vat si souvislosti, a proto bychom se všichni měli zamyslet nad osudy hrdinů, kteří prolévali 
na bojištích svou krev a umožnili tak vznik republiky.

OK OK
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01. - 07.		 Evropský	koncil	mládeže	v	Kostnici,	Německo
06. - 07.		 Projekt	„Zdravá	5“	pro	1.A,	2.A.	3.A	
07.	 	 Exkurze	do	Husitského	muzea	v	Táboře	pro	kvartu
07.  	 Divadlo	„Listování	už	je	tady	zas“	pro	1.ročník
09.  	 Den	otevřených	dveří	soukromých	škol
09.	 	 Soutěž	„O	Táborský	stříbrný	poklad“	pro	ZŠ	Čekanice	a	ZŠ	Měšice
09. 	 Prezentace	o	Cambridgeských	zkouškách	z	AJ
10. 	 Exkurze	do	Prahy	-	seminář	ČJ
10.  	 Exkurze	do	Knihovny	Tábor	pro	2.A	
14.	 	 Beseda	v	centru	PorCeTa	pro	primu
15. 	 	 Exkurze	do	„Mraveniště	Písek“	pro	celou	ZŠ
20. 	 Beseda	v	centru	PorCeTa	pro	sekundu
21.  	 Divadlo	„Amundsen	kontra	Scott“	v	Divadle	Tábor	pro	primu	a	sekundu	
23.	 	 Exkurze	do	firmy	BOSCH	České	Budějovice
24. 	 	 Maturitní	ples	třídy	Oktáva
21.  	 Divadlo	„Amundsen	kontra	Scott“	v	Divadle	Tábor	pro	primu	a	sekundu	
30.	 	 Vánoční	zájezd	do	Drážďan,	Německo

Europakonzil v Kostnici, Německo
    První listopadový týden připravila Kostnice pro svá partnerská města – český Tábor, brit-
ský Richmond, francouzské Fontainebleau a italské Lodi – v rámci oslav koncilu, které jsou 
rozloženy do let 2014 -2018, velkou akci pro mládež všech těchto pěti evropských měst. Jed-
nalo se o Evropský koncil mládeže. Každé město reprezentovala 20-členná skupina studen-
tů. Za Tábor se účastnila skupina složená z 5 studentů Táborského soukromého gymnázia a 
15 studentů z Gymnázia Pierra de Coubertina. 

   Program byl 7-denní, nabitý workshopy, přednáškami, exkurzí na univerzitě v Kostnici, s 
pozváním na velmi slavnostní večer s udílením ceny Koncilu primátorem města panem Uli 
Burchardtem. Závěrečný den se shrnutím výsledků a zapojením „dospělých“ ze zahranič-
ních delegací partnerských měst, kteří kvůli tomu také přijeli, se konal opravdu v „Koncilu“, 
krásné středověké budově na břehu Bodamského jezera. Studenti každý den připravovali 
kromě workshopů i tiskovou zprávu a ubytováni byli díky velké pohostinnosti partnerské-
ho města v místních hostitelských rodinách. Město Kostnice platilo studentům i dopravu z 
domova a zpět. Vůbec – slovo „Tábor“ a „Hus“ potkáte v Kostnici na každém kroku. Lidé se 
zajímají o Tábor a samozřejmě jsme i jeli trajektem „Tábor“.

     Co jsme si přivezli z této akce ? Nové kontakty, velké nadšení pro spolupráci, velkou 
radost z toho, že nás Kostnice tak skvěle přivítala a že jsme dobře reprezentovali a ukázali – 
jako jediná účastnická země z „Východu“, co umíme. Naši školu velmi dobře reprezentovali: 
Romana Koubová, Petr Milichovský, Daniel Voigt, Joshua Jones a Patrik Urban.

LIST
O

PA
D

 2017

A co se u nás událo v listopadu? 
O Táborský stříbrný poklad

    Dne 9. 11. 2017 se v rámci dne otevřených dveří soukromých škol na Táborském soukro-
mém gymnáziu a Základní škole opět konala soutěž „O Táborský stříbrný poklad“. Zúčastnili 
se žáci ZŠ Čekanice, ZŠ Měšice a studenti TSG. V soutěži se objevily otázky týkající se našeho 
regionu, vědomostní otázky z českého jazyka, dějepisu, biologie, matematiky i obecných 
znalostí. Také si žáci trénovali svůj postřeh a učili se pracovat v týmu. Závěr soutěže byl 
velmi dramatický. V této části sázeli účastníci body, které dosud získali. Pořadí se díky risku 
některých týmů a jejich velmi dobrým znalostem změnilo. Soutěž se dětem velmi líbila a 
všichni si odnášeli zajímavé zážitky, diplomy a věcné ceny. Děkujeme Fondu mládeže města 
Tábora za podporu!

Exkurze do firmy BOSCH České Budějovice

    23. 11. 2017 se třídy druhý ročník a sexta spolu s p. učitelem Novákem a p. učitelkou Mu-
silovou vydaly do podniku Robert Bosch, který sídlí v Českých Budějovicích v průmyslové 
zóně. Robert Bosch spol. s.r.o. byl založen 1.5.1992 jako společný podnik mezi Bosch GmbH 
a Motor Jikov a.s. V roce 1995 společnost Bosch plně zakoupila společnost v Českých Budě-
jovicích.

    Dozvěděli jsme se, co všechno zde vyrábějí – např. se podílí na výrobě a vývoji dílů pro 
osobní automobily. Jejich výrobní program zahrnuje moduly palivových čerpadel v nádrži, 
rozdělovače paliva, plynové pedály, sací moduly, multifunkční pohony, škrtící ventily, kryty 
hlav válců a moduly redukce NOx. Mezi jejich zákazníky patří téměř všichni hlavní evropští, 
japonští, asijští a jihoameričtí výrobci automobilů.

Vánoční zájezd do Drážďan, Německo

    Náš tradiční předvánoční zájezd směřoval tentokrát do německých Drážďan 
a okolí. Nejprve jsme navštívili výstavu „Tři oříšky pro Popelku“ v autentických 
kulisách na zámku Moritzburg, kde se tato slavná vánoční pohádka točila a kde 
se nyní koná zmíněná výstava. Pak už jsme pokračovali do nedalekých Dráž-
ďan, kde nás čekala prohlídka historického centra, návštěva Muzea hygieny s 
mnoha interaktivními expozicemi a hlavně vánočních trhů, z nichž nejznámější 
„Striezelmarkt“ se koná již po 583.  Adventní atmosféra nás krásně vánočně 
naladila, a tak se budeme těšit zase příště !
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01.	 	 Pořad	„Planeta	Země	-	Brazílie“	v	Kině	Svět,	Tábor
01.	 	 Zdobení	vánočního	stromu	na	náměstí	T.G.M.	.	třídy	ZŠ	
01.	 	 Exkurze	do	Národního	muzea	v	Praze	pro	seminaristy	z	dějepisu
01.  	 Školní	soutěž	„TSG	hledá	hudební	talent“
05.  	 Výstava	„Austrálie“	v	Praze	pro	2.ročník	a	sextu
05.	 	 TSG	pořádá	Mikuláše	pro	MŠ	a	ZŠ	Dražice	(studenti	v	roli	Mikuláše,	andělů	a	čertů)
06.	 	 Mikuláš	pro	naší	ZŠ	(studenti	v	roli	Mikuláše,	andělů	a	čertů)
07. 	 Valná	hromada	sdružení	středních	soukromých	škol,	Hradec	Králové
08. 	 Divadlo	„Betlémské	světlo“	pro	ZŠ
12. 	 Exkurze	„Archa	Noemova“	v	Praze	pro	3.ročník	a	septimu
12. 	 Dokumentární	film	„Příběh	banánu“	v	Kině	Svět	Tábor	pro	tercii	a	kvartu
13. 	 Exkurze	„Archa	Noemova“	v	Praze	pro	tercii
15. 	 Návštěva	„Vánoční	výstavy“	v	Galerii	140	v	Táboře	pro	primu
20.  	 Vánoční	akademie	pro	celou	školu	v	kongresovém	sále	Hotelu	Dvořák	v	Táboře	
21.	 	 Adventní	snídaně	pro	zvané	rodiče	a	přátele	školy
21. 	 	 Zpívání	na	schodech

Vánoční akademie školy

    Vánoční akademie se na naší škole pořádá už po mnoho let. Je to krásná příležitost k tomu 
se lépe poznat, předvést, co jsme si připravili pro ostatní a celkově se naladit na vánoční 
atmosféru.

    Tento rok se konala ve středu 20. prosince v hotelu Dvořák. Účinkující dorazili již dříve, 
okolo osmé, aby mohli svá představení ještě před vystoupením vypilovat. Návštěvníkům, 
rodičům, kamarádům a pozvaným hostům se brány otevřely před desátou hodinou, kdy 
byl naplánován začátek akademie. Všechny třídy si připravily neskutečně zajímavá a zá-
bavná vystoupení. Nejpřekvapivější vystoupení měla třída kvarta, která po skončení svého 
představení předala dar paní ředitelce. 2.ročník  a sexta si pro nás připravily velmi zábavné 
představení, které se neslo v duchu oblíbené televizní soutěže "Tvoje tvář má známý hlas".

   Dále jsme mohli vidět vystoupení 1.ročníku, který nám zahrál ty nejznámější vánoční 
reklamy. Ne úplně vážně, s trochu parodie (samozřejmě). Tercie nám zahrála zpívanou po-
hádku o 12 měsíčkách, sekunda zazpívala Rolničky, děti z prvního stupně předvědly taneční 
vystoupení a zazpívaly koledy, Patrik Urban předvedl, jak se správně provádí improvizace 
(své role si nikým varováni zahráli i páni učitelé Novák a Švadlena). Všudypřítomný potlesk 
ukázal, že si všichni akademii moc užili a již se těšíme na další rok!
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A co se u nás událo v prosinci? 

Fenomén Masaryk

    1. 12. 2017 jsme se s dějepisným seminářem symbolicky vydali do Prahy, matky měst. 
Spolu s pár dalšími zájemci mimo dějepisný seminář jsme vycestovali poznat kus naší pře-
velice důležité historie – navštívili jsme výstavu Fenomén Masaryk ukazující T. G. Masaryka 
a první republiku z jiných úhlů pohledu. Naše výprava měla asi devadesátiminutovou ko-
mentovanou prohlídku.

    Hlavní složkou výstavy byl sál rozdělený do několika lipových listů (to podle našeho 
krásného národního stromu) - sektorů, které ukazovaly Masaryka pokaždé z jiného úhlu 
pohledu, jeho životní etapy, zkušenosti a situace. Seznámili jsme se v nich s TGM jako s 
Tomášem, prezidentem, profesorem nebo jako s manželem. Exponáty byly exkluzivní – orlí 
pero, kterým podepsal deklaraci ve Filadelfii, společenské šaty jeho manželky, knižní sbírky 
a díla, ale i např. Štefánikova šavle, soukromé dopisy s Karlem Čapkem apod. 

    Když jsme se vraceli vlakem domů, troufám si říci, že TSG nenechal nikoho chladným. 
Výstava ho záměrně ukazuje jako člověka, ne pouze jako pana politika, který se zasloužil o 
naši první svobodnou republiku.

    Tomáš Garrigue Masaryk je vzorem – vzorem nesmírné pokory, ale i hrdosti a inteligence. 
Pokud máte čas, zajeďte také do Prahy oslavit 80. výročí jeho smrti – neodjedete s prázdnou 
(hlavou)…

Předvánoční čas ve škole

    Poslední školní týden v tomto roce začal vonět Vánocemi již v pondělí.  Ve 
třídách se začaly objevovat stromečky a pod nimi samozřejmě nejrůznější 
dárky.

    V úterý zavítal po několika letech na besedu se studenty vyššího gymnázia 
kandidát na prezidenta Mirek Topolánek. Od 11 hodin čekal na nás všechny 
varhanní koncert v kostele Nanebevzetí Panny Marie v Klokotech, provedený 
panem Ladislavem Šotkem pro naši školu.

    Středa patřila Vánoční akademii - o té si můžete přečíst na další stránkce v 
samostatném článku. Čtvrtek byl už opravdu "vánoční". Rozdávaly se dárky, 
proběhla "Advetní snídaně" s milými hosty, zazpívali jsme si tradičně "na 
schodech" a plni vánoční atmosféry jsme se rozešli domů čekat na opravdo-
vého Ježíška. Veselé Vánoce!
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07. - 13. 	 Lyžařský	kurz	v	Železné	Rudě
15.  	 Školní	kolo	olympiády	v	AJ
15. - 19.		 Setkání	projektu	ERASMUS+	v	Närpesu,	Finsko	
17.	 	 Školní	kolo	olympiády	v	NJ
24.  	 Hudebně-výchovný	koncert	pro	ZŠ
29.  	 Okresní	kolo	olympiády	v	ČJ
30.  	 Den	otevřených	dveří
31. 	 Pololetní	besední	a	prezentační	program,	workshopy	a	vydávání	vysvědčení
31.  	 Prezentace	VŠ	obchodní	pro	oktávu

Den otevřených dveří
    Den otevřených dveří je akce, která se vždy mírně vymyká běžnému školnímu životu. Žáci 
provádějí zájemce po škole, učitelé vytvoří zajímavá předmětová stanoviště. Bezpochyby to 
byl úspěšný den, nejenom dle počtu zájemců o školu - což je samozřejmě cíl této akce, ale i 
možnost si s vámi popovídat o vaší představě školy, jejím fungování a ukázat, jak to děláme 
my.

LE
D
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A co se u nás událo v lednu? 

Hudebně-výchovný koncert pro ZŠ
     Žáci 1. - 3. třídy se 24. 1. 2018 zúčastnili výchovného koncertu s tématickým hudebním 
zaměřením na hudební oblasti - harmonie, melodie, rytmus.

     Program připravili studenti českobudějovické konzervatoře a přijeli k nám do školy. Cí-
lem programu bylo vysvětlit dětem výše uvedené hudební pojmy a jejich důležitost v hudbě 
formou zábavného 45minutového programu, při kterém byli žáci aktivně zapojováni.

Lyžařský kurz v Železné Rudě

    Naši mladší, především kvartáni, se nemohli dočkat týdne od 7. do 13. ledna. Jelo se totiž na oblíbený „lyžák“do Železné 
Rudy. Hodně sněhu, lyžování a zábavy!

Ježíšek pro psí útulek
    19. 12. 2017 děti ze školní družiny navštívi-
ly psí útulek a opuštěným pejskům přinesly 
hromadu dárečků a pamlsků, které v průbě-
hu adventu přinášely do škol.

Výstava Fotoklubu Tábor
    Naše škola se v loňském roce stala patronem nedávno založeného Fotoklubu Tábor. Ten 
má za sebou již jednu výstavu s názvem "Prvotní", v současné době probíhá druhá výstava 
"ČernoBílá" v 2. patře OD Dvořák naproti Café Dolce Vita.
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08. - 09. 	 Okresní	kolo	olympiády	z	NJ
12. - 23.		 Maturitní	trénink	pro	oktávu
12.	 	 Karneval	pro	ZŠ
14.  	 Mladé	fórum	„Zdravého	města“
14.  	 Přednáška	pana	prorektora	Mrklase	z	CEVRO-Institutu	pro	vyšší	ročníky
14.  	 Ústní	zkoušky	Sprachdiplom	na	ČAG	v	Českých	Budějovicích
15. - 16. 	 Okresní	kolo	olympiády	z	AJ
16.  	 Písemné	zkoušky	Sprachdiplom	na	ČAG	v	Českých	Budějovicích
19. - 23. 	 Lyžařský	kurz	v	Hochfichtu,	Rakousko

Žijeme olympiádou i ve škole
    23. zimní olympijské hry v Pchjongchangu skončily pro české barvy naprostým úspěchem 
a ve škole jsme těmito zážitky žili, hodně jsme fandili, ale především tvořili. Hned několik 
tříd ve spolupráci s p. učitelkou Horskou připravilo „mapu sportovišť“ v prostoru schodiště 
„plál“ výtvarně stylizovaný olympijský oheň a stěny schodiště a chodeb zdobily ztvárněné 
disciplíny ZOH vztahující se k tomuto sportovnímu svátku.

Ú
N
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A co se u nás událo v únoru? 

Masopust a maškary - karneval pro ZŠ

    Je tradicí, že o masopustu přichází 
doba veselí. Jsou maškarní průvody 
a ve škole karnevaly. K nám do školy 
dorazil karneval na I. stupeň 12. úno-
ra. Ve škole se tak objevily víly, prin-
cezny, piráti, kovbojové, čarodějníci, 
nejrůznější zvířátka a mnoho dalších 
masek. Všechny děti si během dopo-
ledne užily při hudbě, tanci a různých 
soutěžích.

Beseda s Mgr. Ladislavem Mrklasem, Ph. D.
    Zajímavých besed není nikdy dost, a tak 14. února navštívil naši školu prorektor Vyso-
ké školy CEVRO INSTITUT a přední český odborník na politologii a mezinárodní vztahy 
Mgr. Ladislav Mrklas, Ph.D. Tento oblíbený vysokoškolský profesor a také mediálně známý 
politický komentátor diskutoval s našimi studenty na aktuální téma "Příčiny nárůstu pro-
testních stran u nás i ve světě". Studenti 2. a 3.ročníků měli výbornou příležitost pochopit 
problémy současného světa, a to v praktickém průřezu podmínek politických, ekonomic-
kých i sociálních.

    Ve dvouhodinovém setkání studenti zaujatě poslouchali poutavou přednášku a pan pro-
rektor jim i srovnal odlišné pohledy na aktuální problémy očima laické veřejnosti a eru-
dovaných odborníků. Témata jako nástup obliby stran typu SPD, řešení uprchlické otázky 
v ČR i ve světě, volba českého prezidenta či současný stav naší vlády se staly předmětem 
i závěrečné diskuze. Setkání s panem prorektorem Mrklasem výraznou měrou přispělo k 
formování kritického myšlení studentů a k tvorbě jejich občanských postojů.

Lyžařský kurz na Hochfichtu, Rakousko
     Starší žáci našeho gymnázia se ve dnech 19. - 23. února vydali na 
týdenní lyžařský pobyt na rakouský Hochficht. Počasí našim spor-
tovcům přálo, a tak po celou dobu pobytu měli dostatek sněhu a 
teploty pod nulou. Kromě každodenního lyžování v německy mluví-
cím prostředí, kdy naši žáci pilovali kromě oblouků i němčinu, na ně 
čekalo mnoho dalších zábavných aktivit - společenské hry či večerní 
sledování filmů. Během pobytu se studenti více poznali a mladší si 
našli nové přátele mezi staršími. Celý pobyt se všem moc líbil a za 
rok pojedeme znovu!
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01. 	 	 Zeměpisný	pořad	skupiny	„Pohodáři“	-	Polsko
02.	 	 Beseda	„Makedonie“	s	absolventkou	Terezou	Majerovičovou
02.	 	 Informace	o	studiu	archeologie	pro	oktávu
12. - 16.  	 Setkání	projektu	ERASMUS+	v	Madoně,	Lotyšsko	
12.  	 Beseda	v	Městské	knihovně	Tbor	pro	1.A
12.  	 Projekce	„Jeden	svět“	pro	2.ročník	a	sextu
13. 	 Beseda	„Kyberšikana“	s	Mgr.	Doubkem	pro	celou	ZŠ
13. 	 Divadlo	„Papu	-	Papua“	pro	primu
15. 	 Exkurze	Praha	na	výstavu	„Oživené	vidění“	-	Hieronymus	Bosch	+	exkurze	do	Hedličkova	muzea
16. 	 Matematický	klokan	pro	nižší	gymnázium
19. 	 	 Zemské	kolo	olympiády	v	latině
20.	 	 Prezentae	o	možnosti	studia	v	Austrálii	pro	vyšší	ročníky	gymnázia
22.	 	 Beseda	se	spisovatelem	Markem	Šindelkou
23.  	 Krajské	kolo	olympiády	v	NJ	
23.  	 Předání	staveniště	přístavby	do	rukou	pracovníků	přestavby
26.  	 Beseda	„Velikonoční	tradice“	s	Ing.	Foltou	pro	tercii	a	kvartu
26. 	 Divadlo	„Sněhurka“	pro	celou	ZŠ
26. 	 Beseda	o	dobrovolnictví	-	Rolnička	a	Centrum	rané	péče	pro	1.ročník
28. 	 Dětská	lední	revue	na	Zimím	stadionu	v	Soběslavi	pro	celou	ZŠ

Březen, měsíc laboratoře

    Učíme se o lithiu a také ostatních alkalických kovech. V naší školní laboratoři jsme pro-
váděli různé zkoušky v plameni, kdy na lopatičku a očko platinového drátu jsme umístili 
sloučeniny alkalických kovů. Chloridy alkalických kovů zazářily nádhernými barvami, lithi-
um zabarvilo plamen karmínově červenou, barium zelenou a měď modro-zelenou. Teď už 
víme, jak lze vyrobit ohňostroj!

    Zároveň také velice oceňujeme úspěch naší studentky Kláry Nacházelové v národním finá-
le Expo Science Amavet- soutěže vědeckých a technických projektů středoškolské mládeže.  
Klára uspěla s projektem: Použití nanočástic stříbra pro potlačení fototropních organismů 
na povrchu staveb s použitím komplexotvorných látek. Získala krásné 6. místo v republiko-
vém kole a jejím odborným  vedoucím byl Ing. Jan Komzák. Za celou školu – gratulujeme!

    A nesmíme zapomenout ani na naši práci u nádrže Jordán. „Abychom získali informace 
o aktuálním stavu anoxických vrstev a jejich poloze, byl námi realizován vlastní monito-
ring. Naším hlavním cílem bylo sledovat obsah a reakci látek ve vodním sloupci ve spodní 
části nádrže během roku 2016. Pozorovali jsme tyto aspekty: obsah kyslíku, hodnotu pH, 
vodivost, průhlednost vody, obsah nerozpuštěných látek, průtok vody za nádrží (odtok). 
Výsledky našeho měření jsme porovnávali s podobnými měřeními, která byla v režii měs-
ta Tábora či Povodí Vltavy. Naším hlavním cílem bylo posoudit velikost a stav anoxických 
vrstev a sedimentu v nádrži, neboť vrstvy sedimentů mají také zásadní vliv na kvalitu vody, 
která v případě nádrže Jordán slouží k rekreaci, rybaření, ale i jako záložní zdroj pitné vody. 
Dále jsme se zaměřili na vliv mnoho diskutované spodní výpusti, s níž je spojena i údajná 
instalace malé vodní elektrárny v souvislosti se zařízením Esox. Mimo jiné jsme se věnovali 
i proudění vody v nádrži a manipulačnímu řádu celé soustavy tzn. Košín, Malý Jordán a 
Jordán, protože pro kvalitu vody je důležitý i kvalitní stav celého 85 čtverečních kilometrů 
velkého povodí. Potvrdilo se tak, že i v této sezóně je voda v Jordánu překvapivě kvalitní a 
samozřejmě vhodná ke koupání. Veškerá sledování jsme zachytili v grafech. Tyto výsledky 
naší činnosti si můžete prohlédnout v Táborském soukromém gymnáziu, případně i s vy-
světlující konzultací. Naši práci jsme představili na akci Tábor – Zdravé město,“ popsali práci 
studenti.

B
Ř

E
ZE

N
 2018

A co se u nás událo v březnu? 
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03. 	 Zahájení	stavebních	prací	na	přístavbě
04. 	 Peříčkový	den
04. 	 Futsal	-	soutěž	okresního	kola	na	Spartaku	Sezimovo	Ústí	II.
04. 	 Krajské	kolo	olympiády	z	ČJ
05. 	 Zápis	k	ZŠ
05. 	 Konzultační	odpoledne	pro	rodiče	k	probíhající	stavbě
11.  	 Společná	část	maturitní	zkoušky	z	ČJ
13.  	 Divadlo	„Listování“	pro	sekundu	a	tercii
17.  	 Exkurze	do	Pražského	hradu	pro	2.ročník	a	sextu
23. 	 Beseda	o	psychologii	třídního	kolektivu	s	Ing.	Pýchovou	pro	1.ročník
23. 	 Exkurze	Praha	„Španělská	kultura“	
25. 	 Divadlo	„Máj“	pro	kvartu
25. - 27. 	 Výměnný	pobyt	se	žáky	z	rakouského	Gymnázia	Rohrbach	na	TSG	a	ZŠ
26. 	 Exkurze	na	Borkovická	blata	pro	celou	ZŠ
27. 	 Poslední	zvonění	oktávy	TSG

Setkání projektu ERASMUS+ v rakouském Welsu

    Od 16. do 20. dubna 2018 se 3 studentky a 3 studenti (Žofie, Romana, Dilara, Zdeněk, 
Filip a Joshua) spolu s učiteli TV Alešem Machem a Kamilem Černým účastnili závěrečné 
projektové schůzky Erasmus+, který byl zaměřen na sport, v Rakousku speciálně na míčové 
hry. Po příjezdu nás čekal trénink basketbalu a v následujících dnech jsme také zkusili další 
míčové hry: baseball, tchoukball a florbal s místními trenéry jednotlivých klubů. Při spor-
tech jsme se věnovali především taktice a pravidlům.

    Také naši hostitelé byli moc milí a často pro nás připravovali tradiční rakouská jídla. 
Neopomenuli jsme zajít na prohlídku samotného města Welsu. Místní učitelka angličtiny 
z partnerské školy nám vykládala všechny zajímavosti o městě. Po plaveckém výcviku nás 
čekala lekce tancování v taneční škole. Snažili jsme se naučit mnoho zajímavých tanců.
     Následující den pro nás studenti z partnerské školy ve Welsu připravili úžasnou gym-
nastickou show. V odpoledních hodinách nás všechny studenty čekala další atrakce - Clim-
bing Park. Po příjezdu z Climbing Parku, který byl vzdálený ze školy cca půl hodiny, jsme se 
sešli ve škole a byla pro nás připravena prezentace o celém projektu Erasmus+. Např. fotky 
z letošních projektů - zaměření na míčové hry a informace o jednotlivých partnerských ško-
lách. Rozdávaly se dárky pro učitele a pro nás certifikáty o účasti v projektu. Poslední den ve 
Welsu rakouští hostitelé připravili párty pro nás, studenty z partnerských škol.
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A co se u nás událo v dubnu?

Poslední zvonění Oktávy

     Naši maturanti absolvovali poslední zvo-
nění, jejich kostýmy byly skutečně krásné 
a my jim teď přejeme, aby i ta závěrečná 
zkouška dospělosti vyšla naprosto skvěle!

Návštěva studentů gymnázia Rohrbach u nás

    V období od 25. do 27. dubna měla naše škola opět tu čest přivítat studenty z rakouského 
gymnázia v Rohrbachu. Jednalo se o menší skupinu studentů, která od září navštěvuje na 
své domovské škole (BRG Rohrbach) kurz češtiny pod vedením Mgr. Markéty Švadlenové. 
Na 3 dny jsme jim mohli nabídnout bohatý program. Hned první den jsme společně strávili 
několik hodin ve výuce a pak je provedli našim městem Táborem a jeho podzemím. Poté 
měli studenti z Rakouska se svýmí hostiteli volný program a večer jsme se všichni potkali 
na společné akci-Laser game. Komunikace probíhala jak v anglickém jazyce, tak i německy 
a trochu česky. Druhý den se studenti z Rakouska vydali - jako už tradičně - do Prahy. A 
třetí den, tedy v pátek, jsme je zapojili do některých z našich učebních hodin, především do 
jazykových. Byli také svědky tradičních "recesí" při posledním zvonění. Teď se již těšíme na 
opětovné setkání v červnu s našimi rakouskými spolužáky u nich v Rohrbachu.

Na vlastní kůži: Paintball

    Pondělí 9. dubna bylo velmi speciální, skupina studentů z 1. ročníku, sexty, 
2. ročníku a 3. ročníku vyrazila na ojedinělý paintballový turnaj tříd do Prahy, 
na akci s názvem "S třídním za školu", která proběhla na počest Dne učitelů.

    Naše velká skupina 25 lidí se nakonec rozdělila na dvě menší party (TSG 
1 a TSG 2) a pustili jsme se do hraní. Celý turnaj byl veden systémem každý 
s každým s následnou odvetou. Po základním kole tři nejlepší týmy postou-
pily do play-off, kde se hrálo opět každý s každým, ale již jen jeden zápas. 
Vzhledem k tomu, že mezi tři nejlepší postoupily ve tvrdé konkurenci naše 
oba týmy, byla to veliká radost už tak. A když po finálových zápasech došlo 
k vyhlášení výsledků, tak to byla radost obrovská a nečekaná! Tým TSG 2 se 
umístil na 3. místě a TSG 1 dokonce celý turnaj vyhrál!
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02. - 04. Písemné	zkoušky	společné	části	maturitní	zkoušky
03.  	 Kino	„Nejtemnější	hodina“	pro	vyšší	gymnázium
11.  	 Exkurze	do	Městské	knihovny	Tábor	pro	1.A
11. 	 Exkurze	na	Pražský	hrad	pro	3.ročník	a	septimu
17. - 22. 	 Škola	v	přírodě	v	Březové	pro	1.A	a	2.A
21. - 24. 	 Ústní	část	společné	a	profilové	části	maturitní	zkoušky
21. - 25. 	 Studentská	praxe	pro	3.ročník	a	septimu
22. 	 Zeměpisný	pořad	„Karibik	-	Kuba“	skupiny	Svět	kolem	nás	pro	2.ročník	a	sextu
23.  	 Divadlo	„Deník	Anny	Frankové“		pro	1.ročník
30. 	 Zájezd	od	BMW	Mnichov,	Německo

Exkurze na Pražský hrad

    Před nedávnem se nám, septimě a 3. ročníku, naskytla výjimečná 
příležitost. Mohli jsme se podívat do reprezentačních prostor Kanceláře 
prezidenta republiky, kam se běžný smrtelník jen tak nedostane. Do 
Pražského hradu jsme se dostali bočním vchodem a prošli ho od Sever-
ního křídla, ve kterém se nachází snad nejznámější Španělský sál a také 
Rudolfova galerie. Dále se pokračovalo přes Střední křídlo až do toho 
Jižního, kde je sálů, salónků a místností nejvíce, mezi nimi například 
i důležitý Trůnní sál. Celým programem provázela řada znalců a prů-
vodců, kteří na skupinky žáků a studentů čekali v daných místnostech. 
Stručně sdělili nejzásadnější informace o architektuře, historii místa, 
ale i o funkci prostoru.

    Podle reakcí byl nejeden student ohromen obrovskými lustry, na 
které se kladl ve výkladu důraz, a tapisériemi už z dob Marie Terezie. 
K návštěvě však byly i malé výtky - prohlídka byla velice pěkná a také 
exkluzivní, protože čekací doba na tuto exkurzi je dlouhá a je o ni velký 
zájem, ale samotný program byl překvapivě kratší a stručnější, než jsme 
všichni čekali. Výlet jako takový se ovšem vydařil. Snad nikdo nelituje, 
že jme měli možnost zažít kus historie na vlastní kůži a zároveň zjistit, 
jak to na Pražském hradě funguje v současné době.
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A co se u nás událo v květnu? 

Exkurze do BMW Mnichov, Německo

    Loni jsme vyrazili do německého Ingostadtu do továrny Audi, letos jsme zvolili Mnichov a 
jeho klenot - BMW. Tato bavorská automobilka má za sebou nepřeberné množství modelů i 
úspěchů na poli techniky, vývoje a dalších aspektů automobilového průmyslu. Celodennímu 
programu dominovalo muzeum BMW a prohlídka továrny. Hned po příjezdu do areálu jsme 
zavítali do BMW-Welt, stavby, která je využitím na pomezí prezentačního místa, obchodu se 
suvenýry a společensko-kulturním místem. Velký ohlas mezi studenty vyvolalo nové BMW 
M8, které na trh přijde v příštím roce (2019). Perleťová metalíza, dokonalé tvary a agresivní 
design upoutal a naladil na vlnu „bavoráků“ všechny, kteří dorazili.

   Ve výrobě se fotit nesmí, proto alespoň pár řádků - výroba probíhá z valné většiny auto-
matizovaně, roboticky. Celý výrobní proces je extrémně moderně vybavený a funkční. Mu-
zeum naopak je vytvořeno jako studnice myšlenek a volných nápadů. Obě tyto části se pak v 
koncovém pocitu velice dobře doplňují. Na závěr celého dne jsme navštívili olympijský park 
s nejvyšší televizní věží ve městě, kde z výšky 187 metrů bylo město jako na dlani.

1.A a 2.A na škole v přírodě

    Třídy 1.A a 2.A si zpestřily květen v Resortu Březová, kde měly po celý týden připravený 
fantastický program v přírodě. Program byl rozdělený tématicky dle tříd, 1.A měla "Angry 
birds" a 2.A "Strážci buše". I přes občasné výkyvy počasí a déšť si naši prvňáci a druháci 
venkovní pohybové a vodácké aktivity úžasně užili a domů si pak odvezli spoustu krásných 
zážitků!
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01.  Beseda	o	včelách	pro	celou	ZŠ
04.  	 Focení	tříd
04. - 08. Škola	v	přírodě	na	Monínci	pro	3.A
06. 	 Přehlídka	prací	„Stretech“,	Praha
07.   Slavnostní	předání	maturitních	vysvědčení
07.   Prezentace	projektu	„Příběhy	našich	sousedů“
08. 	 Exkurze	do	Benešovy	vily	v	Sezimově	Ústí	I.	pro	sextu
13. - 15. 	 Výměnný	pobyt	do	partnerského	gymnázia	Rohrbach	v	Rakousku
14. 	 Exkurze	na	Naučnou	stezku	Rumpold	pro	celou	ZŠ
22. a 26.	 Projekt	„Zdravé	město“	pro	primu	a	tercii
27. 	 Ukončení	školního	roku	-	prázdniny!

Maturitní ohlédnutí

   Ve čtvrtek 7. června 2018 si na matrice v Táboře před zraky rodičů a přátel převzali naši 
letošní absolventi svá maturitní vysvědčení, čímž se pro ně uzavřela kapitola středoškolské-
ho vzdělávání.

    Maturitní kolotoč započal písemnou prací z českého jazyka a literatury již 11. dubna 2018 
a završil se ústními zkouškami ze zvolených předmětů 24. května 2018. Absolventi si zvlád-
nutím maturitní zkoušky dokázali, že jsou připraveni vstoupit do další etapy svého života, 
ať už budou pokračovat ve studiu na vysoké škole, nebo se rozhodnou obohatit pracovní 
trh. Všem přejeme hodně štěstí i úspěchů a doufáme, že roky strávené na naší škole budou 
považovat za užitečné a budou na nás rádi vzpomínat! Na fotografii třída oktáva s ředitelkou 
školy, senátorem Mgr. Jaroslavem Větrovským a maturitní komisí po slavnostním zakončení 
maturitních zkoušek 24.05.2018.

Naši studenti v Rohrbachu

   A je to tady! Druhá část našeho výměnného pobytu se studenty z Rakouska (o té první jste 
se mohli dočíst v předchozím čísle časopisu a na webu školy). Tentokrát ovšem my v Rohr-
bachu. Tři dny naplněné programem připraveným našimi hostiteli a rodinami, ve kterých 
jsme byli ubytováni. Hned v den příjezdu jsme byli zapojeni do vyučovacích hodin na míst-
ním gymnáziu, což byla například hudební výchova - tam jsme byli překvapeni a opravdu 
hodně se nasmáli - studenti z Rakouska se rozhodli nás překvapit a secvičili si speciálně 
pro nás českou písničku v češtině a poté nám dali křížovku s tématem Bedřicha Smetany, 
tentokrát však pro nás v němčině. Dále jsme se zapojili do hodin fyziky a výtvarné výchovy. 
Následovala prohlídka školy, mnohé z nás zaujala její rozlehlost, je asi třikrát větší než naše, 
nebo překvapivé bylo i divadlo zřízené ve starém krytu. A pak nás už čekaly naše hostitelské 
rodiny a individuální program. 

   Další den jsme měli na programu výlet do Salzburgu. Moc jsme se těšili. Kromě tradiční 
návštěvy pamětihodností byl součástí programu i rozchod, a tak jsme se rozhodli projít si 
opravdu pestrou směsici značkových i ostatních obchodů. Následně jsme si prohlédli rodný 
dům W. A. Mozarta a pevnost, která se tyčí vysoko nad Salzburgem. Při cestě zpět jsme si 
nezapomněli jako obvykle udělat skupinovou fotku našeho zájezdu společně s rakouskými 
studenty, již nás doprovázeli, abychom měli na co vzpomínat. Poslední den byl však ze všech 
předešlých dní nejnáročnější, jelikož nás před cestou domů čekaly ještě dvě exkurze. Tou 
první byla návštěva kláštera ve Schläglu, kde nás provázel jeden ze zdejších bratrů. Ukázal 
nám zde opravdu nádhernou kapli, v níž nás seznamoval s historií kláštera, dále nás vzal 
do sakristie, kde mají uloženy veškeré své cenné poklady. Nejimpozantněji na nás působila 
barokní knihovna, která čítá na šest tisíc svazků. Informativní den jsme zakončili v pečova-
telském domě.

ČE
R

V
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A co se u nás událo v červnu? 

Projekt „Zdravé město“

    Na konci června se naše třída sekunda a třídy prima a tercie zúčastnily akce 
Zdravé město. Společně s učiteli Tomášem Černým a Jaroslavou Drbalovou Von-
dráškovou jsme vyrazili k Jordánu. Tam jsme se dozvěděli zajímavé informace o 
józe a dýchání a cviky jsme si i vyzkoušeli. Následovala arteterapie - kdy umění 
a kresba fungují jako terapeutický prostředek. Poté jsme se přesunuli na druhou 
část našeho programu do prostor školy.

    Ve škole na nás čekala meditační hudba a tvoření z keramiky. Prvních 20 
minut programu jsme se zavřenýma očima relaxovali a nechali jsme se uvol-
nit od stresu. Posléze jsme dostali keramickou hlínu a modelovali jsme podobu 
naší duše - tedy tak, jak si ji představujeme. Byla to velmi přínosná zkušenost, 
projednou si odpočinout od shonu a stresu díky vlivu umění a přírody! Rádi 
bychom si to za nějaký čas znovu zopakovali.

OK OK
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    Tradice školních časopisů vydávaných na škole je velmi dlouhá a prochází celou historií gymnázia. Studenti vždy přinášeli 
nové vize a ty se následně promítaly do směřování různých časopisů. Redakce i názvy se v průběhu času měnily, na škole 
vycházel „Soukromák“, „Dvě hodiny v transu“ či „Střet“. V posledních čtyřech letech stabilně vychází čtyři čísla ročně, pod 
znovuobnoveným názvem „Soukromák“. 

Školní časopisŠkolní centrum studentů pro vědu a techniku

     V rámci školy Ing. Jan Komzák vytvořil fungování Centra TSG a ZŠ pro přenos 
poznatků a technologií. Praktická podoba „Centra“ je v zajištěných laboratorních prak-
tikách a seminářích, které organizuje naše škola za podpory Nadačního fondu školy. 
Centrum vyhledává talenty a nabízí šanci studentům naší školy, kteří se nechtějí spo-
kojit s tím, čeho již dosáhli, co chtějí vědět a umět více. Centrum je zaměřeno nejen 
prakticky, ale je určeno i pro ty, které láká dosud neobjevené anebo přemýšlí o souvis-
lostech mezi jednotlivými jevy a událostmi. A právě takovým mohou k dosažení jejich 
cílů a záměrů přispět soutěžními programy – Středoškolská odborná činnost (SOČ), 
program AMAVET a prezentační program STRETECH. Centrum archivuje všechny 
vzniklé práce, materiálně zajišťuje účast na soutěžích, zprostředkovává užití školní 
laboratoře a zajištuje kontakt s laboratořemi u externích partnerů. Zajišťuje také vý-
stavní činnost. Soutěžní programy mají na naší škole významnou tradici a minulost. 
Studenti se zúčastnili již šesti ročníků krajského kola SOČ. 

    V poslední době můžeme považovat za skvělý úspěch dvě první místa v krajském 
kole s postupem do celostátního kola a také dvě druhá místa v krajském kole. A též 
úžasný úspěch v soutěži AMAVET. Konkrétně Klára Nacházelová se pustila do pro-
blémů nanotechnologií – vlivu nanostříbra na využití ve zdravotnictví a uspěla. Byla 
v těžké konkurenci druhá. V soutěži AMAVET se zařadila v celostátní soutěži mezi 40 
nejlepších mladých vědců. Ve finále byla 12. Zvolila téma vliv nanočástic na foto synte-
tizující bakterie ve vodě.

     Dále studenti V. Hron, E. Krůčková a K. Mašková soutěžili (SOČ) v těžkém tématu. 
Co ovlivňuje růst sedimentů v nádrži Jordán a navrhli překvapivá řešení. Velmi hod-
notné je také umístění Kláry Bílé v krajském kole geologické olympiády, kdy získala 2. 
místo. V celostátním kole se pak umístila na 5. místě. Tyto zavazující úspěchy byly do-
saženy v tvrdé konkurenci, kdy studenti z krajských měst mohou snáze využívat spolu-
práci s tamními vědeckými institucemi. Z historického pohledu bylo prvním úspěchem 
1. místo Marka Švadleny v krajském kole, resp. 6. místo v celostátním kole přehlídky 
SOČ s prací Historie táborských stříbrných dolů z roku 2005.

     Předchozím stupněm pro podporu studentů, kteří chtěli realizovat (nejen) mimo-
školní činnost – Středoškolskou odbornou činnost (SOČ) byl Nadační fond školy. Sa-
motný Nadační fond také v rámci oboru své činnosti prováděl vzdělávací akce a pora-
denskou činnost v oblasti životního prostředí. A do současné doby se věnuje i výstavní 
a publikační činnosti v tématice dolování stříbra na jih od Tábora. Ing Komzák a Mgr. 
Švadlena jsou také spoluautory Naučné stříbrné stezky Tábor-Horky-Větrovy a jejich 
péčí byla vydána desítka brožur a publikací. 

OK

    Zatím největšího úspěchu dosáhly naše školní časopisy v soutěži „Školní časopis roku 201“. Každoroční soutěž je tvořena 
systémem postupových kol - my získali nejprve v krajském kole dvě druhá místa v kategorii „základní školy“ a „gymnázia“. 
Následně jsme díky tomuto úspěchu postoupili do celorepublikového kola a nakonec náš časopis vyválčil krásné páté místo! 
Děkujeme za tento mimořádný úspěch celé tehdejší redační radě ve složení Nela Šafrová (prima), Kristýna Honomichlová 
(prima), Tomáš Studenovský (tercie), Klára Bílá (kvarta), Šimon Kropík (kvinta) a Karolína Dědovská (1. ročník).

     Školní časopis, školní fotokroužek, ročenky školy – to jde pěkně dohromady. Pod vedením Mgr. Marka Švadleny dostávají 
studenti každý týden prostor pro svou kreativitu, ať už výtvarnou a obrazovou, a pro svůj pozorovací talent (jako členové 
školního fotokroužku či jako fotoreportéři na řadě domácích i zahraničních akcí gymnázia), nebo kreativitu literární, jako 
redaktoři nebo přispěvatelé školního časopisu, autoři článků na školní webovou nebo facebookovou stránku, ze kterých ob-
čas putuje článek, který zaujal, až na stránky Táborského deníku.

SoukromÁk
SOUKROMÁK SOUKROMÁK

SOUKROMÁK

     Ukázka loga - některá z nich zůstala jen jako pracovní verze a do tisku se nedostala. Původní koncepce byla vytvořit logo 
barevné, více živé a veselé, v posledních číslech jsme se zaměřili na více distingované, modernější a profesionálnější tvary. 
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Školní fotokroužek
     Fotografie – to přece není žádné umění, to dnes může a umí každý. Technických prostředků a možností fotky upravit, uklá-
dat a zveřejňovat je přece tolik ! Ano, ale… Do tajů fotografie barevné i černobílé, do dovednosti dívat se a pozorovat z různých 
úhlů pohledů a to vše dokázat působivě a atraktivně zprostředkovat, ale i do fotografické etiky – do toho jsou zasvěcováni 
členové školního fotokroužku.

Igor	Janouch Ota	Podlipný

Patrik	Urban Tereza	Holá

Lucie	Reisnerová Josef	Poula

Jan	Novák Marie	Kuchařová Sára	Čížková

Martin	Dvořák Ota	Podlipný

Marie	Kuchařová Lucie	Reisnerová

OK OK
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Významné osobnosti ve škole
     Máme a vždy jsme měli zájem, aby naši školu navštěvovaly a se studenty rozmlouvaly zajímavé osobnosti z veřejného života 
našeho města, ale i osobnosti s celostátním nebo mezinárodním přesahem. Ohledně návštěv např. politiků se domníváme, 
že jsou naši studenti natolik zralí a samostatní, že jednak mohou s pozvaným hostem smysluplně diskutovat a jednak že si 
dokáží utvořit i vlastní názor.

     Rozvíjíme a věnujeme se také řadě zahraničních partnerství, a tak se rádi setkáváme i s řediteli a členy vedení našich dlou-
holetých partnerských a spřátelených škol.

    Měli jsme čest přivítat například tyto osobnosti (uvádíme jejich tehdejší funkce):

Ing. František Dědič
starosta	města	Tábora	

Prof. Mag. Franz Andexlinger, ředitel	partnerského	gymnázia	Rohrbach
Mag. Christian Kitzberger, LSI, rakouský	zemský	školní	inspektor

Prof. Mag. Franz Brunner, ředitel	spřáteleného	gymnázia	Untergriesbach

Prof. Ing. Václav Klaus
prezident	České	republiky

Miroslava Němcová
předsedkyně	Poslanecké	sněmovny	ČR

Mgr. František Korbel Ph. D.
náměstek	ministra	spravedlnosti	ČR

Mgr. Pavel Eybert
senátor	Parlamentu	ČR

Doc. MUDr. Jaroslav Zvěřina
poslanec	Evropského	parlamentu

Mgr. Martin Stropnický, ministr	obrany
s	poslankyní	Ing.	Radkou	Maxovou																	
a	senátorem	Mgr.	Jaroslavem	Větrovským

Ing. Mirek Topolánek
kandidát	na	prezidenta	ČR

Gary Koren
izraelský	velvyslanec	v	ČR

Mgr. Ladislav Mrklas, Ph. D.
prorektor	CEVRO-Institutu

Co přejí absolventi škole?

     Když se ohlédnu za osmi lety, které jsem strávila na Táborském soukromém gymnáziu, vybaví se mi nejen hodiny a hodiny 
zábavy s mými spolužáky, ale spousta informací a vědomostí, které zúročuji i dnes během studia vysoké školy, na které mě 
gymnázium důkladně připravilo, a to především díky interaktivnímu přístupu k výuce. Nedílnou součástí veškerých vzpomí-
nek je pak příjemná rodinná atmosféra, která panovala v celé škole. Vždy jsem si byla jistá, že ať s jakýmkoliv problémem či 
nápadem půjdu za kýmkoliv z učitelského sboru a vedení, dostane se mi maximální pozornosti a vstřícnosti, čímž se na každé 
škole chlubit nemohou.

Hana Průchová, maturantka 2014

     Co popřát škole do dalších let? Jednoznačně mnoho pilných studentů, ale zejména však skvělých učitelů, protože právě díky 
nim bude každý student do školy chodit rád. Všem bych přála prožít tak báječná gymplácká léta, jako jsem zde prožila já. Na 
TSG jsem poznala mnoho úžasných lidí a dodnes čerpám ze zážitků a zkušeností, které mi škola dala. Myslím, že to je, kromě 
vědomostí, které TSG předává do života všech, to nejdůležitější. Přeji, aby gymnázium navštěvovali studenti rádi, aby si vážili 
kvalitních a lidských učitelů a aby po maturitě na svá gymplácká léta vzpomínali jen v tom nejlepším světle a s příjemnou 
nostalgií, kterou pociťuji pokaždé, když míjím budovu školy. Samozřejmostí je přání úspěchu, štěstí a trpělivosti minimálně 
do dalších 25 let!

Magdaléna Křížová, maturant 20

    Na čtyři roky strávené na TSG nikdy nezapomenu. Byly plné životních změn, lásek i rozchodů, dobrodružství i rutiny, no-
vých věcí i návratů k minulosti. A tím vším se táhnul jeden velký dětský sen. Přeji tomu místu a lidem, kteří jej tvoří, mnoho 
let naplňující práce, nových lidských příběhů a snů, hlavně těch splněných. Měl jsem to obrovské štěstí a můj se mi naplnil. Je 
to pocit, který bych přál zažít každému, kdo dveřmi TSG projde. Děkuji. Děkuji za ten okamžik, kdy to místo bylo mým den-
ním chlebem. Pro studenty, kteří tohle čtou, mám jedinou radu: Užívejte si to, každou vteřinu ve škole i s kámošema po ní. Při-
jdou dny, kdy ty chvíle budou pro vás nejen vzpomínkou, ale i zdrojem síly. Věřte ve své sny i sami v sebe a dosáhnete všeho, 
co chcete. S pozdravem nadporučík Armády České Republiky Ing. Jan Hruška, pilot 21. základny taktického letectva, Čáslav.

Jan Hruška, maturant 2008

    Na TSG zpětně oceňuji, že dává každému prostor pro rozvoj v oblastech, které ho zajímají. Zároveň jsem měl štěstí na 
opravdu dobré učitele, kteří nás pomáhali směřovat v našich životech. Rád na toto období vzpomínám. V dnešním světě pl-
ném informací není důležité umět vše zpaměti a biflovat se do bezvědomí, ale umět kriticky přemýšlet. A to si myslím, že TSG 
a jeho učitelé umí lépe než jiné školy na Táborsku. Gratuluji k 25 výročí školy a přejí jí hlavně dobré studenty do dalších let. 
Všechny zdraví Mgr. Vojtěch Lambert, Výkonný ředitel digitální agentury LCG New Media

Vojtěch Lambert, maturant 2007
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Projekty, které jsme realizovali
     Od počátku nám bylo jasné, že škola je a musí být součástí širší komunity a žáci i učitelé by se měli zapojovat do kontextu 
spolupráce s okolím, školami i institucemi, a s naším městem samotným. Vřelý vztah k Táboru přece už vyjadřujeme i pouhým 
názvem naší školy, který jsme si zvolili! Proto jsme se vždy snažili reagovat na výzvy podpory jednotlivých odborných komisí 
při městském úřadu – jednak jsme mohli dosáhnout na drobnou finanční podporu školních činností a zároveň porozumět 
prioritám, které si město Tábor stanovuje. Proto jak škola, tak postupně i náš Nadační fond každoročně zpracovali projekt na 
podporu činností : environmentálních (Komise pro životní prostředí), poznávání místních kulturních a zajímavostí, divadelní 
představení studentů (Komise pro kulturu), sportovní a školní akce, spolupráce s dalšími základními i středními školami ve 
městě i v regionu (Komise pro mládež a sport), výjezdy na partnerské školy ve městech, které jsou zároveň partnery nebo ofi-
ciálními spřátelenými městy Tábora (Komise pro cestovní ruch a zahraniční spolupráci). Pokud projekt realizoval náš Nadační 
fond, byl doprovázen publikační činností, vydáním brožur a letáků. Náš Nadační fond má zároveň registrovánu i vydavatel-
skou činnost a tak mohou být výstupy činností a studentských projektů odpovídajícím způsobem publikovány.

     Díky práci Nadačního fondu, jehož duší a hlavní osobou je ing. Jan Komzák, se nám daří se každoročně zapojit odbor-
nými pracemi studentů našeho gymnázia do Studentské středoškolské odborné činnosti (SOČ) – od roku 2007 až doposud 
realizujeme výzkum ekologie nádrže Jordán a řadu dalších odborných témat a každoročně se úspěšně účastníme krajských a 
celostátních kol. Tyto přírodovědné práce studentů vzbuzují zaslouženou pozornost odborné veřejnosti a získávají pozvání na 
odborné přehlídky studentských prací – Amavet, Stretech a v neposlední řadě je prezentujeme na odborných a diskusních fó-
rech – Fórum zdravého města Tábora a dalších. Zatím největší projektový počin co do rozsahu realizoval Nadační fond v roce 
2018. Úspěšně se ucházel o přidělení dotace z programu MŠMT pro neziskové organizace „Podpora vzdělávání v regionálním 
školství v roce 2018“. Mezi několika desítkami žadatelů se naše žádost kvalitou umístila mezi prvními deseti. Projekt se jmenu-
je „Voda – objekt a cíl našich výzkumů“ a dal dohromady žáky TSG, ZŠ Mikoláše z Husi, ZŠ Orbis Pictus a SZeŠ Tábor. Více než 
půlroční skvělá spolupráce učitelů a žáků těchto škol byla ve znamení přírodovědných výzkumů, odběru a analýz vzorků vody, 
exkurzí, ale hlavně vynikajících soutěžních prezentací a hodnotných výkonů žáků. Spolupráce se opravdu povedla a Nadační 
fond skutečně dostál záměru, se kterým byl založen, a to „na podporu výchovy a vzdělání žáků“. 

     I s pomocí finančního příspěvku z Jihočeského kraje, z kapitol školství, mládež, sport a mezinárodní spolupráce, se nám 
podařilo realizovat zajímavé akce. Mezinárodní sportovní trojutkání jsme uspořádali několikrát, jednalo se o sportovní turnaje 
tří gymnázií ze tří zemí – našeho TSG, partnerského Gymnázia Rohrbach v Rakousku a spřáteleného Gymnázia Untergries-
bach v Německu v letech 2006 až 2012.

     Prvními vlaštovkami v naší práci v mezinárodních projektech partnerství škol, podporovaného a spolufinancovaného 
Evropskou komisí tak, jak tuto projektovou práci známe z naší školy dnes, byl dvouletý projekt „Nutriart“, realizovaný tehdy 
ještě v programu Socrates v letech 1996-98. Na stravovacích zvyklostech a tradicích byly prezentovány kulturní, folklórní, 
přírodní i zeměpisné zajímavosti jednotlivých účastnických zemí, kterých bylo 11 (!!!) Nejexotičtějším projektovým setkáním 
pak bylo na ostrově Madeira, kterého se (za nemalých leteckých a dalších dopravních potíží, jež musely cestou řešit), účastnily 
ředitelka Věra Komzáková a Hana Bártů, naše skvělá španělštinářka, která v rámci projektu mohla osvědčit své kvality ve 
španělské a dílem i portugalské komunikaci. 

     Díky našim aktivitám v německé jazykové oblasti jsme byli osloveni německou organizací „Mládež/Youth/Jugend“ (ta má 
na starosti evropské projekty neformálního vzdělávání, tedy i aktivit mládeže mimo školy), a to její pobočkou v Bádensku-
Württembersku. Vznikl „Německo-český Radioprojekt“ – na setkáních ve Stuttgartu a v Táboře i v Praze studenti realizovali a 
nahrávali ankety mezi německou a českou mládeží na téma „Vstup ČR do EU – obavy, šance, předsudky“ – a vytvořili dvojja-
zyčnou rozhlasovou relaci – 2003/04. Naučili se vytvořit a zpracovat anketu, měli velkou příležitost spolupracovat a komuni-
kovat s dalšími evropskými studenty (pracovními jazyky byly angličtina i němčina) a získat první mediální zkušenosti – účast-
nit se rádiového vysílání přímo ve studiu a exkurze mezi mediální profesionály v Německu a sami takovou relaci připravit.

     Po období „Socrates“ přišlo programové období, na jehož název jsme my Češi byli velmi hrdí – tyto velké programy part-
nerství evropských škol začaly fungovat pod titulem „Comenius“. Z tohoto období máme dva velké realizované projekty, první 
ve skupině čtyř škol – naše gymnázium, škola ve Velké Británii, ve Španělsku a v Rakousku, projekt byl zaměřen na poznávání 
vlivů lidské činnosti na životní prostředí, pod názvem „Human impact upon the planet: Past, presence and future“, kdy naši 
studenti využili znalostí jak angličtiny, tak i španělštiny, a absolvovali nesmírně zajímavé cesty do oblasti kolem Yorku ve Velké 
Británii a kolem města Burgos a řeky Ebro v centrálním Španělsku, stejně jako k rakouskému Innsbrucku, v letech 2007-
2009. Druhým realizovaným projektem byl již s naším od té doby tradičním partnerem a koordinátorem, rakouským Gym-
náziem Wallererstraβe Wels, zaměřený na rozvoj talentovaných studentů v několika oblastech a realizovaný s 9 partnery, pod 
názvem  „Curiosity, Creativity, Competence“, v letech 2013-2015. Část závěrečného, shrnujícího setkání jsme měli čest hostit u 
nás v Táboře a setkalo se s velkým úspěchem. Jeho součástí byl prezentační den, věnovaný novodobé historii, kdy každá ze škol 
natočila video s pamětníky nebo zpracovala prezentaci o převratných změnách roku 1989-90 v celé Evropě. Emotivní záběry 
z Budapešti, Prahy, Berlína, nebo vyprávění přímých účastníků událostí zanechalo na všech účastnících hluboký dojem. Tento 
projekt byl za svůj inovativní přístup k práci s talentovanými studenty a zpracování oceněn jako příklad dobré praxe a za dané 
programovací období 2013-15 mu byla udělena Cena Evropské komise. 

     Cena Evropské komise nás povzbudila do další činnosti v projektech mezinárodního evropského partnerství škol, od roku 
2016 již pod názvem „Erasmus+“, a pod vlajkou naší tradiční partnerské instituce Gymnázia Wallererstraβe Wels a jeho pro-
jektové koordinátorky paní Gisely Gutjahr jsme se zaměřili na metodiku sportu, exkurze do vrcholových středisek národních 
sportovních týmů a realizaci seminářů pro učitele tělocviku, sportovní trenéry i žáky. Lední hokej ve Finsku, fotbal u nás v 
Táboře, plavání v Polsku, míčové hry v Rakousku a běžecké lyžování a biatlon v Lotyšsku, to byla atraktivní náplň dalšího 
projektu „Improving standards in teaching school sports to foster physical, cognitive and social developement in pupils“, 
ukončeného v listopadu 2018. 

     Od září 2018 realizujeme dva ambiciózní dvouleté projekty Erasmus+, a to jednak, opět pod vlajkou Gymnázia Walle-
rerstraβe Wels, projekt „Educating Innovative and Creative European Citizens“, který nám dělá mimořádnou radost, neboť 
zastřešuje školy, které pocházejí z hlavních partnerských měst Tábora : naše gymnázium, slovinské Gymnázium Škofja Loka, 
právě gymnázium z Welsu, a nově i školu z partnerské Kostnice, Geschwister-Scholl-Schule. Je zaměřený na poznávání regi-
onů, jejich památek včetně těch, zapsaných na seznam UNESCO, které potom studenti zpracují do podoby 3Dmodelů i digi-
tálních puzzle. Osvojí si i řadu dalších digitálních nástrojů. Ve druhém, souběžně realizovaném projektu pod názvem „Mladí 
vědci v evropských regionech/Junge Wissenschaftler/Young Scientists“ se opět vracíme k našim přírodovědným ambicím 
a zájmům a zároveň si plníme sen – být koordinátorem velkého projektu Erasmus+ a mít projekt pro třídy našeho nižšího 
gymnázia, tj.pro mladší studenty. Zahajovací setkání již jsme realizovali v listopadu 2018 v Táboře, spolupracujícími školami 
jsou zde dvě základní školy – jedna rakouská (NMS Lembach) a jedna německá (Lobkowitz-Schule Neustadt). Projekt má dvě 
velká témata – první rok realizace pod mottem „Voda a půda“ a druhý „Les a biosféra“.
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     V projektech Operačního programu pro vzdělávání a konkurenceschopnost (OPVK), spolufinancovaných MŠMT a Evrop-
ským sociálním fondem, jsme realizovali jeden partnerský tříletý projekt tří soukromých gymnázií v Čechách i na Moravě, 
„Globální vzdělávání pro udržitelný rozvoj v síti spolupracujících škol, obce a ekologických sdružení“, díky němuž jsme mo-
dernizovali náš školní vzdělávací program v oblasti výuky přírodovědných předmětů, účastnili se environmentálního vzdělá-
vání i zajímavých exkurzí i jazykových kurzů v zahraničí a získali „licenci“ na soutěže, které od té doby každý rok pořádáme 
pro základní školy z okolí pod názvem „O Táborský stříbrný poklad“. 

     Dalším - pro školy značně přínosným - projektem OPVK jsou samozřejmě takzvané „šablony“, díky nimž jsme si mohli ob-
novit vybavení elektronikou a pořídili tablety, a to v projektech „Strategie rozvoje ICT“ a v projektu „Jdeme s dobou“ – v letech 
2014-2015. V dalších „šablonách“  - „Učme se cizí jazyky“ a „Nové obzory pro žáky a učitele“ naši studenti během let 2015-16 
absolvovali jazykové kurzy online ve škole i prezenčně v zahraničí – ve Velké Británii, na Maltě a v Rakousku a naši učitelé 
mohli opakovaně týden hospitovat na našich partnerských školách – na gymnáziích v Rakousku a v Německu. V nynějších 
„šablonách“ („Rozvíjíme podnikavost“ a „Nové dovednosti“ – r. 2017-19) se zaměřujeme na metodické zdokonalení, na spolu-
práci učitelů uvnitř školy i s jinými školami, propojení předmětů, získání praktických zkušeností z firem a na zřízení klubů a 
doučování pro žáky ZŠ i pro studenty SŠ. Tento typ „šablon“ v současné době pro obě školy dokončujeme a připravujeme - jak 
pro gymnázium, tak i pro základní školu – další obdobné projekty tohoto typu pro roky 2019-21.

     Velkou a významnou součástí našich zahraničních vztahů jsou každoroční „klasické“ studentské výměnné pobyty s našimi 
partnerskými gymnázii. Tyto akce jsou oboustranně úspěšné a tradiční, ať už se jedná o výměnné pobyty s Gymnáziem Škofja 
Loka, ve slovinském městě, které je zároveň partnerským městem města Tábora. Tyto pobyty časem přerostly do podoby 
adaptačních pobytů. Takže naši noví studenti hned po nástupu do školy jedou na 5 dní do Slovinska a v době Táborských 
setkání potom přivítáme slovinské gymnazisty u nás. Naší „služebně nejstarší“ partnerskou školou (již 20 let)  je Gymnázium 
Rohrbach v Horním Rakousku, nedaleko Hochfichtu. Kromě toho, že z této školy pocházeli dva naši lektoři němčiny, tam 
Mgr. Markéta Švadlenová učí češtinu 14-leté rakouské studenty (každoročně jako nepovinný předmět), každý rok realizujeme 
výměnu mezi našimi studenty převážně 1. ročníku nebo kvarty a mezi právě touto skupinou rakouských studentů z „Tsche-
chischkursu“. K financování těchto cest nám pomáhají příspěvky právě z Fondu partnerství / pro spolupráci se zahraničními 
městy, které nám poskytuje město Tábor, a u rakouských výměn také spolufinancování z programu INTERREG Česká repub-
lika – Rakousko.

Autor: Romana Koubová

Autor: Klára Bílá

OK OK

TSG - Ročenka 2017-18 (25let)-v5.indd   50-51 10.02.2019   14:11:43



Život v krabičce
    Hnědovlasá dívka v neforemném černém kabátě se vracela na kolej z procházky na horu Karmel, kam si poměrně často 
chodívala číst. Měla tam své místečko, kde se schovávala ve stínu stromů, shlížela na všechen ten život pod sebou a unikala 
skrze knihy do jiných světů. Bylo už po setmění a Lea věděla, že musí zpět. Když sešla po několika cestičkách, odhalil se před 
ní komplex Technionu, který vypadal úplně jako město. Vždyť čítal 90 budov! Je obdivuhodné, co vše institut dokázal od svého 
založení roku 1912, pomyslela si.

    Po chodníku podél Goldbergovy silnice doprovázena zvuky aut pokračovala mírně doprava a pak rovně, zastavila se a hledíc 
na vysokou budovu, na níž byl výrazný nápis Vzdělání ve věci technologií a věd, si uvědomila, že ji nohy opět zavedly k labora-
tořím, ve kterých tak ráda trávila většinu dopoledne. Vrátila se a na křižovatce s David Rose Avenue se vydala doleva. Minula 
biomedicínské inženýrství a rozhodla se jít ke koleji po promenádě mezi dvěma krásnými parky. Nemohla se zbavit pocitu, 
že za ní někdo jde a slyšela zvuk fotoaparátu, ale pokaždé, když se otočila, nikoho nezahlédla. Šálily ji snad smysly? Postupně 
zrychovala krok natolik, že na úzké cestě od ohromného “dýchajícího“ obelisku vytvořeného Dr. Calatravou mezi knihkupec-
tvím a bankou, jíž lemovaly vzrostlé borovice, téměř běžela. V pořádku se dostala do svého malého, ale útulného pokoje, kde 
netrpělivě čekala spolubydlící Tali. „Bože, kde jsi byla?“ spustila. „Víš, že se tu v poslední době dějí divné věci a stejně se po 
večerech někde touláš!“ Lea jen stála na místě a omluvně krčila rameny. Pak se ohradila „Vždyť není tak pozdě. Začetla jsem 
se a zapomněla na čas. A mám za sebou tři povinné roky u IDF, tak bych se snad ubránila, ne?“ „Kdybys mi aspoň řekla, kam 
jdeš,“ opáčila s povzdechem Tal a odhrnula si rozverné lokny z ramen. „No, co nadělám. Hlavně, že jsi v pořádku, od té doby, 
co Avi, Rotem a Nava zmizeli, mám dost pocuchané nervy.“ Lea byla ráda, že se Tali po krátkém rozhovoru zklidnila a mohly 
se v klidu společně učit a přemýšlet o tom projektu z nanotechnologií od profesora Propheta, největšího podivína univerzity. 
Před spaním přemítala o té cestě na kolej a byla z toho celá nesvá. Šel za ní někdo?
 
    Další den se Lea cítila lépe a před přednáškou si zaskočila do amfiteátru, jenž se nacházel naproti parčíku Plaza. Docela ji 
zaskočilo, když tam potkala neznámého černovlasého chlapce. Věk mu odhadla málo přes dvacet. Po chvilce váhání se k němu 
vydala a po několika prvních větách z ní opadl obvyklý ostych z navazování kontaktů. Brzy nabyla dojmu, že Brit Daniel, na 
první pohled snílek a fantasta, je milý, vtipný a chytrý mladík. Prý získal stipendium a bude stážistou v oddělení výzkumu a 
fyziky. Byl nadšením bez sebe, že dostal příležitost studovat na jedné z nejvyhlášenějších izraelských univerzit, k níž se váží 
jména jako Ciechanover, Sivan nebo Einstein a jež je matkou léku Azilect proti Parkinsonově chorobě. Vedli vřelý rozhovor a 
čas běžel, až zjistili, že oba zapomněli na své povinnosti. Rozloučili se a ještě se stihli domluvit na večerním setkání.

    O pauze, pochutnávaje si na skvělém malawachu s rajčatovou omáčkou, řekla Lea Tali o setkání s Danem. „Je skvělý, doma 
studoval hebrejštinu a tady mu poskytnou extra rok, kdy se bude moci jazyk doučit. Nevím proč, ale byla bych schopná svěřit 
mu vše. Vždyť já mu řekla i o Avim, o tom, že to byl můj přítel, i to, jak divně se někdy choval.“ „Pověděla jsi mu i to, že Aviho 
unesli, když mu bylo devět?“ ptala se Tali. „Ne, nakonec jsem si to nechala pro sebe,“ odvětila Lea „Myslím, že zítra vezmu 
Daniela na přednášku profesora Shechtmana, bude nadšený. Vsadím se, že nikdy nepotkal nositele Nobelovy ceny!“. „To asi ne. 
Promiň, už musím jít. Jo, a nepiš mi, asi jsem zase ztratila mobil.“ řekla Tal, dopila Mitz Paz a šeptem dodala: „Slyšela jsem, že 
se starý Prophet zajímá o ta zmizení. Zvláštní, viď?“. „Hm, to ano. Tak ahoj.“ 

    Lea šla pomalu kancelářemi BME a tu zaslechla křičet muže, který se v blízké místnosti s někým hádal po telefonu. Přiblížila 
se a málem srazila na zem pana Propheta řítícího se ven. Ani si jí nevšiml a s mobilem v ruce zmizel za rohem. Zůstala stát a 
zaraženě hleděla na otevřené dveře. Přemožena zvědavostí, vkročila dovnitř. Její pohled upoutala nedovřená zásuvka u stolu 
stojícího naproti dveřím. Pomalu k němu přistoupila a opatrně nahlédla dovnitř. Pod rozházenými dokumenty objevila ma-
lou dřevěnou krabičku s devíticípou hvězdou na víku, symbolem Bahá´í. Centrem této víry je právě Haifa, v níž se Technion 
nachází. Na dně krabičky se zablýskl Lee povědomý předmět. „Proč to má Prophet ve stole?“. Byl to přívěsek na krk. Vyndala 
ho, zachvěla se a pevně jej sevřela v dlani. Znala ho až moc dobře. Přejela prsty po vyrytém symbolu přesně tak, jak to udělal 
Avi, když mu jej před lety dala pro štěstí. Amulet, který nikdy nesundaval. Jak se ale dostal sem? Určitě to nebyla náhoda. Ve 
vzpomínkách na časy strávené s Avim spatřila balíček fotografií. Ztuhla. To, co uviděla, opravdu nečekala.

    Na většině snímků byli zachyceni lidé při každodenních činnostech. Jedna uznávaná profesorka a několik studentů, jejichž 
jména neznala, protože neměli společné hodiny. Byli pravděpodobně vyfoceni ze zákrytu a z velké vzdálenosti. Že by je snad 
někdo sledoval? Mnohem horší však byly následující snímky, u nichž nejdříve nemohla určit, na co se to vlastně dívá. Ty zá-
běry jí připadaly jako z hororu. Ale ne, toto byla realita, která Leu zastihla úplně nepřipravenou. Její třesoucí se ruka vyťukala 
Danielovo číslo. „Shalom?“ ozvalo se na druhé straně. „Dane!“ Dlouhá odmlka. „Fotky, krev...“ Z hluboka se nadechla. „Muž 
dupající jinému muži na ruku, aby mu ji zlomil, profesorka Khonová na zemi, pytel, hlava. Já... našla jsem je u Propheta. A, 
a ten, který dupal, vypadal jako Avi!“. Vyklopýtala ven a pokusila se co nejrychleji utéct. V tom jí ale zabránila silná rána do 
hlavy. Než omdlela, zamrkala a s pohledem na svalnatou postavu nad sebou tiše hlesla: „Avi...“

Autor: Tereza Vondrášková, 2014, vítězství v mezinárodní soutěži Cemach

Autor: Jana Novotná & Romana Habartová

Autor: Lenka Vodičková

OK OK

TSG - Ročenka 2017-18 (25let)-v5.indd   52-53 10.02.2019   14:11:47



Střípky historie: nezapomeneme 
    Letošní jednatřicátý leden byl pro některé studenty Táborského soukromého gymnázia něčím jiný a neobvyklý. Toto datum 
každoročně znamená pololetní výpis, někdy plný i překvapivých hodnocení, tentokrát nám však přinesl i vědomostní oboha-
cení, spoustu podnětů k zamyšlení a nemalé množství životních rad a zkušeností, jež nám byly předány ve snaze otevřít naší 
generaci oči.

    Na židle nás usadila zvědavost a očekávání, co přinese beseda s pamětnicí. Když pak ta milá a křehká žena překročila práh 
jedné z našich tříd, ani ve snu by nás nenapadlo, jakého divokého a děsuplného příběhu byla součástí. Sklenice s vodou byla 
naplněna až po okraj, notes s poznámkami o dávných událostech rozevřený a paní Ernestina Švorcová mohla započít své 
vyprávění.

    Úvodní omluva, že bude mluvit „českoslovenštinou“, v sobě nesla nostalgii dob dávno minulých, byť tento jazyk měl základ 
pouze v jejím slovenském původu a dlouholetému pobytu na českém území. Ta žena byla živou upomínkou hned několika 
kapitol naší historie a chystala se nám o jedné z nich něco povědět. Možná o té nejhorší. Doba druhé světové války.

    Paní Švorcová vyprávěla. Vzpomínala na otce – velkého vlastence a bojovníka za svobodu. Na matku – statečnou a milující 
ženu, a na své dva nevlastní bratry, kteří museli v časech nejtěžších projevit svou chrabrost. Jedna vzpomínka střídala druhou, 
historka za zážitkem. Ze samé touhy se o tyto střípky podělit občas vyprávěla ve zvláštních souvislostech a matoucích návaz-
nostech. Jakmile jsme se ale řádně zaposlouchali, dokázali jsme uchopit nit, která propojovala celý příběh. Nemohli jsme se 
ztratit. Na první pohled nijak spolu nesouvisející události se v tu ránu měnily v úzce spojené celky.

    Každý z okamžiků s sebou nesl jisté kouzlo. Lidé, o kterých jsme se mohli dočíst pouze v učebnicích, nasazující v této straš-
né době krk, aby mohli ochránit svou svobodu a práva, už nebyli pouhými několika odbornými řádky. Prostřednictvím paní 
Ernestiny Švorcové se před námi zhmotňovali jednotliví aktéři a situace. Hrdinná postava tatínka malé Ernestiny, jež pomá-
hala odboji, schovávala partyzány v provizorním podzemním bunkru na zahradě, dostává v našich představách tvary a tvář. 
Paní Ernestina se nám před očima mění v tu malou vyplašenou holčičku, která s dědečkem propašovala zbraně v košíčku s 
chryzantémami přímo pod nosem nacistických vojáků. Napětím nemůže člověk téměř ani dýchat, když vám líčí, jak jí mířili 
zbraní do zad a ona je vedla na půdu s pocitem, že tady její životní cesta končí. Ale paní Švorcová tu i nadále stojí, brada se 
jí malinko třese. Všechno to na ni znovu a znovu doléhá. Všechna úzkost, bolest, ale zejména strach. Z jejích očí je patrné, že 
právě strachu zakusila nejvíce.

    V jednu chvíli zvedla dva prsty ve znaku vítězného “V“. Nechápali jsme - vítězství? Náhle její tělo ovládl třes, až nás to vy-
lekalo. „Omlouvám se, ale dodnes se mě zmocňuje hrůza, když tohle někdo ukáže,“ pravila a i přes všechno gesto zopakovala. 
Hlas se jí lámal: „Pokaždé mi to připomene to “V“, které měla na svém předku lokomotiva mířící do koncentračních táborů.“ 
Sáhla po sklenici, snad aby zabránila dalšímu zachvění, svlažila vyprahlé hrdlo a mohla pokračovat.

    Bylo jí sedmnáct, když se po válce vydala hledat bratra a tatínka do Osvětimi. Řekla nám, jak to bylo. Co viděla. My ji v 
sedmnácti letech poslouchali, nedýchali. Někteří křivili ústa, těm citlivějším se zalily oči slzami. Nenašla je. Je ani jejich těla či 
snad místo, kde by mohli být pohřbeni. 

    Co si vzít z vyprávění, které jsme vyslechli? To nejcennější, co člověk má – život. Sama paní Švorcová nás žádala, ať nikdy 
nezapomeneme na tuto hrůznou kapitolu naší historie. Ať její poselství pošleme dál. Ať už nikdy té noční můře nedovolíme 
spatřit světlo světa. Vše si s sebou nosí v tom malém koženém sešitku. Pořád se vrací, přestože ji to tak bolí. Vrací se ve jménu 
života tam, kde nečíhá nic než smrt. Nelze zapomenout. Nelze.

autoři: Kristýna Chalupská, Romana Koubová, Petr Milichovský, 2018 

Autor: Drahoslava Bervidová

Autor: Tereza Vondrášková

Autor: Kristýna Chalupská
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Cestování je naše vášeň
     Tradice cestování je na naší škole hluboce zakořeněná již od dob vzniku školy. Snažíme se prosazovat zkušenost z cestování 
jako základní i doplňující prvek k vzdělání. Nejčastěji jsme vyráželi na poznávací zájezdy, hlavně po západní a střední Evropě, 
především do Anglie, Francie, Německa a Rakouska. U jednodenních zájezdů jsme zacílili například na automobilky - BMW v 
Mnichově, Audi v Ingolstadtu a na co se velmi těšíme v blízké budoucnosti - v květnu 2019 - podnikneme zájezd do italských 
automobilek - Lamborghini či Ferrari, přidáme jezero Lago di Garda či města jako je Modena a další perličky! To už ovšem 
nebude na jeden den, ale na dní pět.

     Také jezdíme na projektová setkání v rámci celé Evropy (Erasmus+, Comenius, Sokrates - tyto projekty jsme pro vás 
popsali v samostatné kapitole). Velkým dílem našich cestovatelských aktivit jsou lyžařské zájezdy, vzpomínáme na Pec pod 
Sněžkou, Železnou Rudu a také zahračniční Hochficht, Saalbach, Schladming a mnoho dalších míst, ve kterých jsme „zařízli 
hrany“ našich lyží či snowboardů. A také každoroční tradiční předvánoční zájezdy do rozličných blízkých i vzdálenejších míst. 
A za ty roky se z této akce stala velmi milá tradice. S sebou berete své rodiče, spolužáky, sourozence či kamarády. Pojďme si 
teď připomenout poslední vánoční zájezdy, kde jsme v poslední době společně byli.

    V roce 2012 jsme podnikli cestu do bavorského, resp. německého města Norimberk. Celá naše výprava začala prohlídku 
za hustého sněžení u norimberského hradu, který pamatuje norimberské působení Karla IV.. Pod západním koncem hradu 
se nachází hrázděný dům z r.1420, kde působil renesanční malíř a grafik Albrecht Dürer („Dürer-Haus“). Prohlédli jsme si i 
repliky korunovačních klenotů, hlavně říšské císařské koruny, vystavených v budově radnice. Posléze, v roce 2013, jsme vyra-
zili do hornorakouského Steyru. Ten je menším městem než Tábor, takže provoz vánočního trhu byl omezený a my jsme se 
věnovali kromě vánočních nákupů a prohlídce historického centra, Ježíškova kostela a výstavy jesliček i návštěvě Vánočního 
domu, určeného především pro děti a pro rodiny, kde návštěvník nastoupí do vozíčku, který jej proveze několika patry expozic 
s pohyblivými panenkami, různými podobami Ježíšků a Santů a různými pojetími vánočních tradic v Evropě i ve světě.

    V roce 2014 následoval Salcburk, město Mozartovo. Především mladší členové naší výpravy měli možnost navštívit in-
teraktivní expozici v Domě přírody („Haus der Natur“), kde nalezli nejrůznější zajímavosti od interaktivního modelu atomu 
a fyzikálních jevů, přes možnost si řadu věcí a jevů sami vyzkoušet, až po pohyblivé dinosaury. Změnili jsme zemi a v roce 
2015 vyjeli do německých Drážďan. Tam si vždy kromě návštěvy adventních trhů a prohlídky historických pamětihodností 
prohlédneme i Muzeum hygieny s medicínsky a přírodovědně zaměřenými interaktivními expozicemi. Následoval rok 2016 
a my vyjeli do hlavního města Rakouska, Vídně. Toto město má nepřeberné množství zajímavých míst. My se podívali do Al-
bertiny - prvotřídní galerie, kde najdete aktuální výstavy i stálé expozice, např. impresionistů a modernistů („Od Moneta po 
Picassa“). Pokračovali jsme do expozice rakouských korunovačních klenotů v císařské „Klenotnici“, také v areálu hradu Hof-
burg, který byl sídlem rakouských císařů a nyní je oficiálním sídlem rakouských prezidentů. A měli jsme možnost shlédnout i 
výstavu technicky a výtvarně fantasticky provedených kopií Michelangelových fresek v Sixtinské kapli, která byla instalována 
v nádherném prostoru novogotického kostela Votivkirche na vídeňském Ringu. V roce 2017 jsme navštívili Drážďany, s jejich 
známou Pražskou ulicí plnou obchodů a vánočních trhů, Hygienemuseum a nesměly chybět vynikající kavárny. A 2018? Vy-
razili jsme do námi oblíbeného rakouského Linze.

Inspirace Villonem
"Zmatená lidská mysl"

Proč žijeme
ptám se já
když umíráme
a noc v den nabývá

Vždyť ten svět
ani cenu nemá
je jak zvadlý květ
jak bez sněhu zima

proč malí rostou
a staří umírají
proč spory nabydou
a přírody ubývají

málo umění
negramotnost sílí
to se nezmění
díky lidské vůli

lidé neví
co důležité je
to zdraví
ne sláva a peníze. 

Zamilovaná
Proč se jen ptáš
Když na to odpověď není
Proč úsměv na tváři máš
Když situace se mění

Láska je jak sluneční zář
To přece všichni ví
Ale jen tvoje tvář
Mi krásu života poví

Tvé oči
Jsou jak smaragd zelený
A nejradši
Já mám tvé objetí

Čas strávený s tebou
Je jak rozkvetlá louka
Já posedlá láskou
Jsem jak malá holka

Veronika	Blechtová

"Báseň o slunci"

Poslední sluneční svit byl
večer spatřen v horách, 
já chci světlo a den.
Touha probudit přírodu je těžká.
Ach ,slunce, vysvitni,
dej nám energii a teplo, které rozdáváš.
Ó naše země buď našim přítelem a 
užívej si smíchu a radosti,
po celý den.

Tma nikde nic, zuby mi drkotají zimou,
chtěla bych spatřit jiskru,
 která mě zahřeje pod peřinou.
Prosím tě nezacházej,
dej nám ještě chvilku šanci
a splň nám naše přání.
Měj slitování, ne všichni si tě váží
jako já.

Krásně záříš v oranžovém zbarvení.
Díky tobě tu žijeme,
jsem ráda, že tě máme. 

Adéla		Vaňková

"Vžití se do hry"

K počítači po škole si sedám,
na školu přeci kašlu,
svoji duši hře vydám,
do háje Jardu pošlu.
Bezmyšlenkovitě na Poláky křičím,
proč tam tak zbytečně umíraj,
sousedka na to proč tak ječím,
že už na mě sociálku posílaj.

Žízní pomalu už hynu,
jídla jsem doposud nedostal,
ani necítím vinu,
že jsem v levelech zaostal.
Vlnu nadávek spustím,
na spoluhráče co AFKuje,
radši zakryju jeho mrtvolu listím,
jó, v tom si moje mysl libuje.

Už 10 minut na záchod se mi chce,
teď to přeci ale nejde,
následuje boj v řece,
tam to snad přejde.
Rodiče křičí: "Utři nádobí,
to musíš udělat povinně",
ale já mám herní období,
udělám to po 6. hodině...

Poslední minuty hry se chýlí,
pomalu už rudnu,
já z toho snad zešílím,
zase klesám ke dnu.

Igor	Janouch

"Bloudím"

Bloudím tam, kde doma jsem
a mlčím, když mluvit mám.
Myslíš si, že správnou cestou jdem
a že zkoušky překonám?

Trápím se, když vidím chyby,
co každý den dělám.
Bojím se té chvíle,
kdy každý skončí sám.

Ale já chci žít,
pevnou víru mít.
Nikdo nemá už moc času a mrzí mě,
co se děje.

Očekávám náhlou spásu,
když vše ke zlému spěje.
Nikdy se nechci vzdát,
i když jsem na dně, zvednu se.

Vždy má cenu bojovat
za věci, co byly a stanou se.
Ale já chci žít,
pevnou víru mít.

Noemi	Ježková

Autor: Tomáš Boroš
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Nová přístavba školy
     Konečně pomocí dotace z MMR v programu IROP jsme mohli uskutečnit přestavbu (a přístavbu o jedno patro) vedlejší bu-
dovy gymnázia, malého pavilonu, jehož prostory již nevyhovovaly technicky ani kapacitně, a mohli jsme realizovat investiční 
projekt „Tři odborné učebny pro Táborské soukromé gymnázium“, na jehož konci se našim žákům i učitelům otevírají dvě 
multimediální počítačové učebny, jedna další přírodovědná, k tomu kabinety, knihovna a další prostory, které jsou moderně 
vybaveny a připraveny na výzvy modernizované výuky. Stavbu a vybavení provedla na výbornou firma Dřevotvar Chýnov, v 
rekordním čase a ve skvělé kvalitě. Toto byla finančně i rozsahem zatím největší akce, která byla na naší škole uskutečněna, 
od dob přestavby stávající budovy, když jsme se do ní v roce 1996 stěhovali poté, co ji opustil tehdejší Finanční úřad. Fotodo-
kumentace ukazuje nejdůležitější změny rok trvající stavby. Z dalších subjektů, které se tak na výborném výsledku podílely, 
děkujeme i firmám Jahla, Merci, Kuchyně Bartoň, Výtahy Jirovský, Kadlec Okna Dveře, Akvaterm, Elektal a AdminIT.
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Absolventi školy
Maturanti ve školním roce 1996/1997
4. ročník * Adamová Martina * Baťha Petr * 
Bittnerová Zuzana * Boháčová Kateřina * Černá 
Jindra * Doležálek Josef * Dvořáková Ladislava * 
Fialová Olga * Hájíčková Martina * Chvalová Mo-
nika * Koláříková Martina * Kostelecká  Eva * Kre-
kulová Markéta * Panáková Vladana * Pech Tomáš 
* Pešková Hana * Pistulková Martina * Popovová 
Markéta * Procházková Kateřina * Součková Jana 
* Šebková Veronika * Ševčíková Marcela * Ška-
pová Veronika * Tůma David * Zavadilová Olga * 
Šindelář David

Maturanti ve školním roce 1997/1998
4. A * Bendová Renata * Břendová Monika * Bře-
zinová Gabriela * Dytrtová Simona * Hanusová 
Markéta * Holá Eva * Huclová Lucie * Chvalová 
Kateřina * Kadlecová Jitka * Kartáková Gabriela * 
Krčilová Markéta * Ludikarová Kateřina * Mašá-
tová Martina * Nováková Monika * Pech Lukáš * 
Petro Lukáš * Suchan Lukáš * Šindelářová Marta 
* Tomášková Linda  * Vlachová Zdeňka * Zacho-
val Radomír * Židová Klára

4. B * Dobiáš Ladislav * Dvořáková Štěpánka * 
Hajíčková Karolina * Hladká Romana * Jaroš On-
dřej * Kadlec Tomáš * Kaiferová Leona * Kindlová 
Lucie * Kluzáková Žaneta * Kovaříková Lucie * 
Kroupová  Jaroslava * Kurťáková Simona * Lu-
kešová Petra * Maťhová Tereza * Mičík Jaroslav 
* Nezbeda Tomáš * Nováková Barbora * Paclíko-
vá Veronika * Řezáčová Lucie * Simotová Jana * 
Šmejkalová Lucie * Vacková Veronika

Maturanti ve školním roce 1998/1999
4. ročník * Cmuntová Jaroslava * Čadilová Jindra 
* Dolanský Milan * Durajová Lenka * Dvořáková 
Jitka * Halajová Jaroslava * Hanáčková Martina * 
Churáčková Zita * Janovská Lenka * Fürbachová 
Gabriela * Kolářová Zuzana * Lukášová Petra * 
Mindlová Jana * Mikeš Jan * Molíková Kateřina 
* Niničová Barbora * Novotná Lucie * Peterko-
vá Lada * Punčochářová Hana * Rýva Michael  
* Slancová Petra * Stach Jan * Svatková Alena * 
Svobodná Markéta * Šimáková Petra * Bílková 
Michaela

Maturanti ve školním roce 1999/2000
Septima * Audyová Sandra * Blažková Lucie * 
Civínová Veronika * Dintarová Jana * Dubská 
Jana * Friedková Kateřina * Josephy Kristina * 
Kubalec Libor * Ledinská Kateřina * Maredová 
Lucie * Mikotová Markéta * Pohanová Lucie * 
Prager Aleš * Prouza Pavel * Rychlá Jana * Spil-
ková Ivana * Suchan Jiří * Štamberková Monika 
* Štamberková Petra * Tychtlová Zuzana * Vá-
vra David * Vlášek Jindřich * Zítková Markéta

Maturanti ve školním roce 2000/2001
4. ročník * Bártů Lada * Bílková Lucie * Bubní-
ková Kateřina * Daňhelová Alexandra * Dolejš

Tomáš * Fialová Lucie * Fuka Jan * Háková Pavla 
* Korbová Nikola * Kulová Jarmila * Ludikarová 
Jana * Pivokonský Tomáš * Sadloňová Iva * Stejs-
kalová Jitka * Střížová Denisa * Šmejkalová Petra 
* Tůma Martin * Vutjanoková Renata * Zedníková 
Lucie * Zíková Marta

Septima * Benda Jaroslav * Bodláková Kateřina 
* Cviková Lucie * Čmugrová Žaneta * Drhovská 
Hana * Honzíková Martina * Hudcová Martina * 
Ilko Tomáš * Kejvalová Michaela * Kottová Šár-
ka * Lukášová Pavla * Menšík Petr * Peták Jan * 
Pilařová Zuzana * Sychrová Veronika * Štekerová 
Monika * Vlášková Marie * Weber Jakub * Žibřid 
Michal

Maturanti ve školním roce 2001/2002
4. ročník * Božková Ilona * Dolanský Petr * Dou-
chová Ilona * Dvořák Filip * Handrejchová Lucie 
* Hejná Věra * Jelínková Pavla * Komínková Dana 
* Konvalinová Jana * Krumová Petra * Lišková 
Eva * Mikolášková Pavlína * Myšková Blanka * 
Němeček Tomáš * Pospíšilová Michaela * Prokop 
František * Šimková Martina * Štroufová Dana * 
Velková Markéta * Vítek Tomáš * Zrůstová Marika
 
Maturanti ve školním roce 2002/2003
4. ročník * Bechyňová Gabriela * Čikešová Alice 
* Daňová Veronika * Fiala Jan * Haškovcová Mi-
chaela * Jedlička Marek * Jelínek Filip * Kellner 
Jan * Kott Ondřej * Kratochvílová Alena * Křížo-
vá Monika * Machoňová Tereza * Maroušek Jan * 
Mikuláš Miroslav * Mrázková Michaela * Novot-
ná Denisa * Petrisko Lukáš * Píchová Kateřina * 
Semrádová Lenka * Szolár Jan * Šitnerová Petra 
* Šperl Jan * Veselá Sabina  * Vilímková Nina * 
Vlasák Richard * Novák Petr

Oktáva * Bartáčková Lenka * Bodláková Monika 
* Borkovec Štěpán * Budíček Tomáš * Hradilová 
Lucie * Králová Marcela * Křivánek Jaroslav * Ma-
lenická Jana * Maroušková Hana * Pekarovičová 
Marika * Plachý Robert * Slabá Martina * Spilko-
vá Kateřina * Šíp Jan * Těhníková Eva * Vojtová 
Ivana

Maturanti ve školním roce 2003/2004
4. ročník * Bouška Martin * Bučinská Len-
ka * Čihák Jan * Drda Milan * Fejtková Zuzana 
* Formanová Lucie * Jírovcová Lenka * Kára 
Jiří * Kramplová Veronika * Marešová Tereza * 
Matysová Monika *  Nádvorníková Kateřina * 
Řezníček Jan * Slavík Martin * Spilková Jana * 
Straková Dana * Sýkorová Miroslava * Švecová 
Kristýna * Švejdíková Eva * Tomášková Lucie 
* Valouchová Marika * Verzichová Petra * Vr-
kočová Eva * Židová Petra * Žilinová Markéta

Oktáva * Blažková Eva * Blažková Jana * Daňová 
Klára * Holomková Michala * Hrnčíř Jan * Kabe-
šová Aneta * Laláková Blanka * Mannová Elena * 

Novák František * Pech David * Pospíchalová 
Kristýna * Procházková Alena * Pudilová Věra * 
Sixtová Jana * Šrámková Kateřina * Vopátek Ma-
rek

 Maturanti ve školním roce 2004/2005
4.A * Bartáček Jiří * Buzu Aleš * Čiháková Pavlí-
na * Čulík Jan * Drdová Kamila * Fuková Lucie * 
Chylíková Šárka * Jančík Daniel * Kašík Miroslav 
* Kolář Martin * Kosová Jitka * Matějček Petr * 
Němec Petr * Procházková Pavlína * Sechovcová 
Hana * Stachová Petra * Trešlová Zuzana  * Von-
torová Simona * Žižková Petra * Zemanová Mirka

4.B * Bakule Jan * Bažant Miroslav * Blažek Petr 
* Čejková Lucie * Doubek Tomáš * Doubková Eva 
* Dvořáková Michaela * Hrubý Marek * Krejčová 
Simona * Lukešová Petra * Mládek Ondřej * Mráz 
Ondřej * Nešetřil Pavel * Nováková Marta * Nová-
ková Pavla * Přívozník František * Raková Jana * 
Stolař Pavel * Šilhavecký Roman * Tučková Dana 
* Valouch Marcel * Vaněk Jan * Veselá Michaela * 
Vostřák Marek * Vrchota Lukáš

Oktáva * Alexová Pavlína * Bartáčková Monika 
* Blažková Eva * Boháčová Lucie * Bosák Jan * 
Čihák Svatopluk * Dlouhá Kateřina * Hodouško-
vá Lucie * Hradilová Žaneta * Kramolišová Jana * 
Růžičková Martina * Švadlenková Pavla * Vávrová 
Nikola * Vitásková Lucie

Maturanti ve školním roce 2005/2006
4. ročník * Bartoňová Žaneta * Cardová Lada * 
Černohorský Čestmír * Fiurášková Markéta * 
Havlíček Radek * Chalkovský Petr * Jánoška To-
máš * Jarolímová Zuzana * Kohoutová Kristýna * 
Mareček Aleš * Pazderová Eva * Peroutka Ondřej 
* Polčáková Jana * Pošvecová Michaela * Snášel 
David * Šedivá Petra * Šimek Daniel * Šíp David 
* Šobr Jiří * Vácha Tomáš * Vašíček Lukáš * Za-
bilková Nikola

Oktáva * Barták Karel * Bína Miroslav * Čížko-
vá Martina * Dřevová Monika * Hojsák Michal * 
Hořejší Michaela * Jordáková Pavlína * Krumo-
vá Hedvika * Lichá Zuzana * Lukačejdová Eva * 
Odehnalová Andrea * Oulický Martin * Petrovič 
Václav * Rytířová Denisa * Říčařová Tereza * Stará 
Zuzana  * Sternová Alexandra * Šedivý Jiří * Štěch 
Pavel * Švehlová Vendula * Zajícová Yvona

Maturanti ve školním roce 2006/2007
4.A * Bartoň Vojtěch * Boroš Tomáš * Březinová 
Kateřina * Cihlářová Barbora * Dolejšová Moni-
ka * Frejlachová Ivana * Hejná Jana * Kabešová 
Vladimíra * Kobianová Andrea * Kolářová Jana * 
Korytarová Michaela * Lambert Vojtěch * Nová-
ková Lucie * Novotná Petra * Prágrová Marija * 
Prchlíková Hana * Sejková Martina * Suchanová 
Daniela * Svobodná Nela * Šimková Anna * Štícha 
Martin * Vránová Michaela * Zemanová Radka

4.B * Boudová Adéla * Gyürke Ondřej * Horehleď 
Jakub * Kalina Petr * Košč Jan * Kubíková Lucie 
* Kuklová Zuzana * Kyptová Romana * Marešová 
Libuše * Melichová Petra * Musil Tomáš * Pecko-
vá Lenka * Poulová Markéta * Procházka Josef * 
Redžič Haris * Rezková Jitka * Stolař Petr * Svo-
bodová Eva

Oktáva * Basík Josef * Blažková Andrea * Blaž-
ková Lenka * Dolejš Radim * Hesová Veronika * 
Chlpíková Klára * Hesová Veronika * Kramoliš 
Miroslav * Martínek Michal * Marušková Lucie * 
Nešporová Kamila * Noháč Martin * Suchý Jiří * 
Šplíchalová Petra * Štěch Jakub * Švadlena Marek 
* Vlášek Michal

Maturanti ve školním roce 2007/2008
4. ročník * Brůhová Andrea * Čulík Pavel * Du-
choňová Kateřina * Doubková Tereza * Hruška 
Jakub * Hruška Jan * Jirchář Vít * Krůčková Radka 
* Křížová Jana * Pikrt Jiří * Píchová Lucie * Sena-
jová Petra * Vychodil Tomáš * Cvachová Michaela 
* Zábilková Zdeňka * Zemanová Petra

Oktáva * Boudová Monika * Brůžková Karolína * 
Dřevová Michaela * Hanáková Nina * Hejduková 
Petra * Hervíř Petr * Jindrová Michaela * Kořen-
ský Martin * Koukal Stanislav * Králová Michaela 
* Mikolášik Vít * Pavlíková Radka * Pekarovič Jan 
* Pospíšilová Monika

Maturanti ve školním roce 2008/2009
4. ročník * Bakulová Lucie * Bartáková Eliška 
* Cardová Daniela * Čech Ondřej * Čermáková 
Martina * Dudycha Petr * Dutka Jakub * Dvořáko-
vá Kristýna * Votavová Barbora * Hlasivcová Kris-
týna * Hodková Andrea * Janouš Jiří * Kabuďová 
Markéta * Kolářová Monika * Krejčová Tereza * 
Kubíková Denisa * Lutovská Milada * Nováková 
Kateřina * Novotná Kateřina * Pechová Marcela 
* Prštický Michal * Samcová Andrea * Snášel To-
máš * Stachová Klára * Šedivý Michal * Šimková 
Soňa * Šimková Veronika * Šiška Vladimír * Von-
drušková Lenka * Vostřáková Marcela * Zrůstová 
Renáta

Oktáva * Aganjová Lejla * Beránková Veronika * 
Černá Steffi * Dušek Vojtěch * Dvořák Jan * Cho-
cholová Andrea * Jedličková Veronika * Kastnero-
vá Jana * Králová Eliška * Krátká Lenka * Kuze-
vych Khrystyna * Legátová Kateřina * Majerovič 
Kristián * Mládková Tereza * Odlerová Silvie * 
Pincová Kristýna * Randlová Simona * Svačina 
Karel * Široká Kateřina * Šrámková Anna * Štam-
berková Michaela * Štěchová Lenka * Topinková 
Zuzana * Váchová Markéta * Vernarec Michal * 
Zaibertová Klára * Zaviačičová Klára * Zenkl To-
máš

Maturanti ve školním roce 2009/2010
4.A * Benediktová Andrea * Benešová Tereza * 
Cetlová Ariana * Čítková Lenka * Hanusová Mar-
tina * Havlová Renata * Horová Jana * Chromulá-
ková Iveta * Janovská Aneta * Jelínková Kateřina

* Kozibratková Karolína * Křížovská Tereza * Ma-
choňová Andrea * Mixová Martina * Nováková 
Michaela * Podlešáková Adriana * Slabý Prokop 
* Šolc Pavel * Vymazal Pavel * Zelenková Tereza 
* Žák Martin

4. B * Aganj Parvíz * Davidová Andrea * Dvořák 
Jakub * Finková Kristýna * Hofhanzlová Tereza * 
Jarolímková Tereza * Kalina Josef * Melicherčíková 
Veronika * Nekorjak Petr * Nekovář Jakub * Neu-
žilová Veronika * Otoupal Lukáš * Pavlátová Kris-
týna * Pecher Ondřej * Pícková Petra * Romsyová 
Lucie * Schneider Radek * Smažíková Jana * Smrž 
Jakub * Strada Ondřej * Šašková Dominika * Ší-
mová Barbora * Škardová Klára * Vosátka Ondřej 
* Zimmermannová JitkaOktáva * Boháčková Lu-
cie * Drdová Šárka * Dvořáková Dana * Greplová 
Sandra * Hanušová Kristýna * Hervířová Hana * 
Horáková Marta * Krůčková Tereza * Linha Pavel 
* Macillis Jakub * Matyásek Ondřej * Pazourková 
Klára * Poustková Žaneta * Sazima Jan * Slabo-
ňová Denisa * Šilhavá Kateřina * Široká Irena * 
Zemanová Daniela * Žirovnický Jiří

Maturanti ve školním roce 2010/2011
4. ročník * Andreasová Hedvika * Bartoňová Zu-
zana * Baslerová Denisa * Genserová Adéla * Hof-
man Štěpán * Hybner Jiří * Chaloupka Tomáš * 
Ježková Kateřina * Korbelová Martina * Mikuláč-
ková Gabriela * Mužík Tomáš * Novák Petr * Smr-
žová Lucie * Smržová Kateřina * Stradová Šárka * 
Suchánek Jan * Šich Jakub * Šimková Michaela * 
Švecová Jana * Vaněček Robin * Vaňová Kateřina 
* Zajícová Anna * Zvonařová Pavla

Oktáva * Brixa Marco * Kosíková Alžběta * Kraj-
čík Aleš * Krätzerová Vendula * Krček Ondřej * 
Majerovičová Tereza * Maňásková Kateřina * 
Maťhová Kateřina * Miškovič Milan * Myslivcová 
Kristýna * Osuchová Kateřina * Pěchotová Iveta 
* Procházková Tereza * Snášelová Karolína * Ši-
mek Jiří * Široká Michaela * Švec Jan * Uhlířová 
Zdeňka * Urban Petr * Kramperová Sabina * Ší-
lová Jana Milena

Maturanti ve školním roce 2011/2012
4.A * Bulantová Tereza * Hrušková Tereza * Ja-
nečková Nikola * Jedličková Martina * Kohoutek 
Pavel * Kotápišová Renata * Kotrlíková Ludmila 
* Launová Olympie * Medková Markéta * Michal 
Vojtěch * Novotová Kristýna * Pazičová Denisa * 
Píchová Renata * Pinc Jan * Procházková Michaela 
* Reindl Jan * Šefčíková Karolína * Vítová Nikola * 
Volková Veronika * Vondráková Nikola * Vovsová 
Karolína * Vranková Marie * Zemanová Žaneta

4.B * Bacíková Veronika * Bendeková Martina * 
Drsová Eva * Dudycha Jan * Dvořáková Barbora 
* Hladíková Kristýna * Hořejší Kamila * Hořejší 
Markéta * Hovorka Jaroslav * Jeníková Aneta * 
Kanovová Petra * Křížová Magdaléna * Levko Ma-
ryna * Ludvíková Adéla * Machart Matěj * Mare-
šová Denisa * Michel Milan * Pazourková Šárka * 
Simonová Magdaléna * Slaba Filip * Studenovská

Petra * Sůvová Simona * Svobodová Žaneta * Šol-
cová Eva * Šonková Jana * Uhliar Michal * Vanču-
ra Tomáš * Vaněk Robert * Veselá Lenka * Zlesák 
Lukáš

Maturanti ve školním roce 2012/2013
4. ročník * Boháč Jiří * Ernstová Veronika * Fri-
edlová Kristýna * Klejna Tomáš * Konvalina Pavel 
* Kovandová Martina * Kučera Rostislav * Michal-
cová Veronika * Mrázek Aleš * Novotná Adéla * 
Přívozníková Hana * Skopcová Markéta * Švad-
lena Michal 

Maturanti ve školním roce 2013/2014
4. ročník * Dohnalová Mirka, * Dvořák Pavel * 
Draxlerová Pavla * Janoušová Eliška * Kášková 
Niki * Kopřivová Iveta * Launová Nikol * Macil-
lis Matěj * Maruška Jan * Nápravníková Šárka * 
Nedvědová Barbora * Nováková Dominika * No-
votná Tereza * Přibyl Martin * Průchová Hana * 
Suchánek Martin * Šíp Karel * Tkadlecová Anna 
* Vachtl Kevin

Maturanti ve školním roce 2014/2015
4. ročník * Fáberová Iveta * Gašparíková Iveta * 
Haj Abdo Radvan * Králiková Tereza * Kostrůnko-
vá Gabriela * Lutovský Miroslav * Matulová Lucie 
* Milichovský Václav * Pospíšil Robert * Salák Pa-
vel * Šebek Daniel * Váchová Michaela * Vlčková 
Aneta * Volkmerová Monika * Voves Petr * Zeman 
Tomáš

Maturanti ve školním roce 2015/2016
Oktáva * Bělohlavová Kateřina * Blažková Marké-
ta * Cihlář Paul * Gereová Michaela * Habartová 
Romana * Herget Jiří * Hronová Eva * Kohoutek 
Adam * Kováčová Natálie * Kupková Karolína 
Anastázie * Novák Marek * Novotná Jana * Novo-
tová Adéla * Říha Tadeáš * Šebek Daniel * Turo-
šíková Nicola * Vavříková Lucie * Voštová Jana * 
Vránová Gabriela * Žahourková Anežka

Maturanti ve školním roce 2016/2017
Oktáva * Boušková Monika * Djelmová Adéla * 
Dvořáková Monika * Holá Tereza * Holakovská 
Veronika * Homolová Zuzana * Jílek Mikoláš * 
Jiráčková Veronika * Karpenko Alina * Kováčová 
Karolína * Kníže Jakub * Krasanovský Miroslav * 
Kubále Petr * Markova Sofia * Mendel Dušan * 
Müllerová Tereza * Musilová Žaneta * Nguyenová 
Thanh Thao * Nezveda Karel * Přibylová Veronika 
* Pták Josef * Skácelová Ivana * Sovadina Michael 
* Škopan Viktor * Vondrášková Tereza * Zhakys-
bergenova Tomiris

Maturanti ve školním roce 2017/2018
Oktáva * Fencl Tomáš * Gemba Darya * Hrd-
lička Matouš * Hrobský Martin * Hron Václav * 
Kosíková Eliška * Krůčková Eliška * Kříž Tadeáš, 
Langmüllerová Pavla, Lichtenberg Vít, Mašková 
Kristýna, Mušálková Markéta, Nemravová Eva, 
Nováková Linda, Papežová Jindřiška, Ravandi 
Eliška, Skalák David, Strnadová Romana, Suda 
Dominik, Šmejkal Patrik Jakub, Král Pavel
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1996/97 - 4. ročník

1997/98 - 4.B

1997/98 - 4.A

1998/99 - 4. ročník

1999/00 - Septima

2000/01 - Septima

2001/02 - 4. ročník

2002/03 - 4. ročník

2002/03 - Oktáva 2004/05 - Oktáva

2004/05 - 4.B

2004/05- 4.A

2003/04 - Oktáva

2003/04 - 4. ročník2000/01 - 4. ročník 2005/06 - 4. ročník 2009/10 - 4.B2007/08 - 4. ročník

2005/06 - Oktáva 2009/10 - Oktáva2007/08 - Oktáva

2006/07 - 4.A 2010/11 - Oktáva2008/09 - Oktáva

2006/07 - 4.B 2010/11 - 4. ročník2008/09 - 4. ročník

2006/07 - Oktáva 2011/12 - 4.A2009/10 - 4.A
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2011/12 - 4.B

2012/13 - 4. ročník

2012/13 - Oktáva

2013/14 - 4. ročník

2014/15 - 4. ročník

2015/16 - Oktáva

2016/17 - Oktáva

2017/18 - Oktáva

Děkujeme, že jste byli s námi!

OK

     Proč vlastně po roce 1989 začaly vznikat soukromé školy ? Bylo to jen z libovůle soukromých zřizovatelů, kteří by si rádi 
otevřeli „lukrativní“ podnik, jak ještě u leckterých skupin takovýto názor přežívá ? Byly to jen živelné nekoordinované snahy ?
Ale vůbec ne – je odpověď na předchozí otázky. Od začátku byly ministerstvem školství stanoveny jasné podmínky, vzdělání 
budoucího zřizovatele, jeho praxe ve školství, prostorové a personální možnosti, podmínky v regionu. Školy tedy nevznikaly 
živelně samy od sebe, ale v rámci, který jim nově uspořádaný rodící se demokratický stát dal. Bylo to tedy v záměru státu, 
od počátku 90. let, podpořit vznik soukromých, zejména středních škol. Proč bylo záměrem nového státu podporovat školy 
nejen státní? 

     Odpověď tkví v samotné změně režimu. Jednak demokratické uspořádání umožnilo inspirovat se v západních státech, kde 
školy jiných zřizovatelů než států a obcí normálně fungují. Vůle podpořit soukromé školy tkví ale i v otázce demografické. 
Do škol šly postupně silné ročníky, veřejnost začala mít na podobu vzdělání nové nároky, stát samozřejmě také musel začít 
přemýšlet o reformě školství – a existující školy tehdy prostě „nestíhaly“, především kapacitně. Pochopitelně byl tehdy pod-
porován i vznik nových škol a nových oborů na školách veřejných, ale flexibilní, rychlá reakce soukromých zřizovatelů se i 
státu tehdy velmi hodila.  

     A jak je to tedy s tím tzv. „podnikáním“ v soukromé škole ? Stát stanoví jasná pravidla : Kdo chce být příjemcem státní do-
tace, která činí 90-100% dotace na žáka (budovu a provoz tedy stát soukromé škole neplatí), musí doložit výsledky inspekční 
zprávy s kladným hodnocením, musí prokázat bezdlužnost a zároveň doložit, že společnost nevytvořila zisk. 
V podstatě je tedy každá soukromá organizace tak trochu příspěvkovou „neziskovou“ (neukamenujte mne za toto slovo, pro-
sím) organizací státu, co se týče zabezpečení části platů pracovníků. Veškeré ostatní výdaje (budova, provoz, investice, rozvoj) 
si musí dotovat z (v menších městech a obcích většinou nevelkého) školného, z evropských projektů a dalších dotací. Nějaký 
sponzoring je věcí minulosti – nebo několika výjimek.

     O generaci později, kolem let 2002-2008, nastává pro stát a tedy i pro školy opačný problém, vyjádřený nenápadným ter-
mínem „optimalizace sítě škol“. Bohužel se projevila bezradnost, snaha vyhovět všem (což bylo předem odsouzeno k nezdaru) 
a nakonec i neschopnost vyřešit řadu problémů – od příchodu slabých populačních ročníků a s tím souvisejícího přebujelého 
množství nabídky studijních a učebních míst, přes nové požadavky okolního světa na modernizaci obsahu vzdělávání, až po 
státní maturity a jednotné přijímačky, které se v bolestech rodily a nyní určitě ještě doznají změn.

     A jak v tomto kontextu obstála naše škola? Začínali jsme 1. září 1993 v pronájmu na Domově mládeže v Komenského ulici, 
se 2 učebnami pro nový 1. ročník čtyřletého gymnázia a primu, tehdy ještě sedmiletého gymnázia a se 3 kancelářemi. Všichni 
učitelé byli v prvním roce existence zaměstnáni ještě zároveň na svých původních školách – včetně ředitelky a zakladatelky 
Věry Komzákové, která tehdy ještě učila na Gymnáziu Pierra de Coubertina – a bylo náročné vše sladit dohromady. Ale měli 
jsme velkou radost ze zájmu veřejnosti a prostory Domova mládeže nám tehdy poskytly další nutné zázemí – jídelnu, tělocvič-
nu, hřiště. Po dvou letech nám pronájem skončil a my si mohli pronajmout uprázdněnou budovu v Zavadilské ulici, kde do té 
doby sídlil Finanční úřad, Ministerstvo zemědělství a okresní zemědělská správa.  Na podzim 1996 jsme se po komplikované 
přestavbě mohli nastěhovat a začít se rozšiřovat. Díky podpoře regionálních politiků jsme v roce 2004 mohli budovu na Zava-
dilské odkoupit od tehdejšího majitele, jímž byl po mnoha (pro nás často existenčních) peripetiích Jihočeský kraj, a od té doby 
jsme ve „svém“, nikoli v pronájmu. 

     Finanční krize kolem roku 2008 a do toho nástup „slabých“ populačních ročníků zasáhla zejména soukromé školství – a 
tedy i nás, malé gymnázium v regionu – velmi citelně. Dalo nám to ale možnost velmi se soustředit na kvalitu, zapojit se do 
spolupráce s místní komunitou, ale hlavně začít intenzívně pracovat v projektech zahraniční spolupráce, přemýšlet o dalším 
vývoji. Výsledkem pak byly úpravy stávajícího vzdělávacího programu, ale hlavně akreditace nového oboru – šestiletého 
gymnázia s důrazem na anglický jazyk, na které nastupují žáci po 7. třídě ZŠ, v roce 2010, a zřízení základní školy při našem 
gymnáziu, v roce 2015. V roce 2017 jsme se stali úspěšným žadatelem o dotaci z programu IROP. Výsledky přestavby malého 
pavilonu a doplnění o odborné multimediální učebny již můžete nyní posoudit sami. 

Mgr. Markéta Švadlenová, ředitelka školy

Cesta časem - role našeho gymnázia a soukromých středních 
škol obecně v průběhu uplynulých 25 let
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